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Projekta „Ludzas Lielās sina-
gogas restaurācija un ebreju garī-
gā mantojuma atdzimšana” ietva-
ros uzsākti sinagogas ēkas atjau-
nošanas darbi. Būvdarbus veic SIA
„Warss+”, būvuzraudzība ir SIA
„Jurēvičs un Partneri” pārziņā.
Ēkas atjaunošanas projektu ir iz-
strādājis pieredzējušais arhitekts
Pēteris Blūms, kas arī veiks šo dar-
bu autoruzraudzību.

Ludzas Lielā Sinagoga ir ie-
kļauta valsts kultūras pieminekļu

sarakstā kā unikāls koka arhitek-
tūras piemineklis. Restaurācijas lai-
kā paredzēti darbi, kas palīdzēs sa-
glabāt ēkas autentiskumu. Īpaša uz-
manība tiks pievērsta koka deta-
ļu saglabāšanai un restaurācijai. Pēc
projekta realizācijas renovētajā
Ludzas Lielajā sinagogā tiks vei-
dota Ludzas Novadpētniecības mu-
zeja filiāle un tajā būs izvietotas
četras ekspozīcijas par Ludzas eb-
reju vēsturi.

Marta otrajā nedēļā tika uzsākta
sinagogas ēkas koksnes paraugu

ņemšana, kas palī-
dzēs precīzi noteikt
būves vecumu.

Noritēja radošā
darbnīca, un tās lai-
kā tika izveidotas di-
vas izzinošas īsfil-
mas par izcilajiem
novadniekiem – fo-
togrāfu Vulfu Franku
un pasaulslaveno ki-
nodokumentālistu
Hercu Franku.

Klipus veidoja Ludzas
Novadpētniecības mu-
zeja un galvenās biblio-
tēkas darbinieku ko-
mandas. Šīs filmas kļūs
par pamatu multimediā-
lām ekspozīcijām, kas
būs izvietotas sinagogas
ēkā. 

Abi pasākumi notika
sadarbībā ar Hordalandas
Muzeju centra darbinie-
kiem no Norvēģijas.

Nodarbības darbnīcā
vadīja Mariela Norheim, ēkas pē-
tīšanu veica eksperti Arild Saetre
un Solveig Jordal.

Darbnīcās izveidotās filmas var
noskatīties www.ludza.lv.

Par projektu
Projekts Nr. ERZLV04/

GSKMS/2013/09 „Ludzas Lielās
sinagogas restaurācija un ebre-
ju garīgā mantojuma atdzimša-
na” tiek īstenots, izmantojot EUR
201 875 piešķīrumu no Islandes,
Lihtenšteinas un Norvēģijas ar

EEZ finanšu instrumenta starp-
niecību.

Ar EEZ un Norvē ģijas finanšu
instrumen tu palīdzību, Islande,
Lihtenšteina un Norvēģija sekmē
sociālo un ekonomisko atšķirību
mazināšanu un divpusējo attiecī-
bu stiprināšanu ar saņēmējvalstīm
Eiropā. Visas trīs valstis cieši sa-
darbojas ar ES atbilstoši Eiropas
Ekonomikas zonas (EEZ) līgu-
mam.

2009.–2014. gadam paredzētais
EEZ un Norvēģijas finanšu ins-
trumentu apjoms ir 1,79 miljardi
eiro. Norvēģija nodrošina apmē-

ram 97% no kopējā finansējuma
apmēra. Uz finansējuma saņem-
šanu var pretendēt NVO, pētnie-
cības un akadēmiskās institūcijas,
kā arī publiskais un privātais sek-
tors 12 jaunākajās ES dalībvalstīs,
Grieķijā, Portugālē un Spānijā.
Sadarbība ar donorvalsts institū-
cijām ir ļoti plaša un darbības var
īstenot līdz 2016. gadam.

Galvenās atbalstītās jomas ir
apkārtējās vides aizsardzība un
klimata pārmaiņas, pētniecība un
stipendijas, pilsoniska sabiedrī-
ba, veselība un bērni, dzimumu
līdztiesība, taisnīgums un kultū-
ras mantojums.

Svetlana Rimša, 
sabiedrisko attiecību 

speciāliste

Uzsākti Ludzas Lielās sinagogas
restaurācijas darbi

KŪLAS
DEDZINĀŠANAI – NĒ!
Nokūstot sniegam, daudzviet pavērās rudenī nenopļautās zāles

atliekas un aktivizējās kūlas dedzinātāji. Ludzas novada pašval-
dība atgādina – kūlu dedzināt ir stingri aizliegts! Dedzinot sauso
zāli, tiek apdraudēti cilvēku īpašumi, veselība un dzīvība. Kūlas
dedzināšanas rezultātā izdeg lauki, nodeg ēkas un cieš vai pat iet
bojā cilvēki, šī sērga arī nodara būtisku kaitējumu dabai un tās bio-
loģiskajai daudzveidībai.

Pēdējo divu nedēļu laikā krasi pieaudzis kūlas ugunsgrēku skaits.
Vien laika posmā no 11. līdz 20. martam Valsts ugunsdzēsības un glāb-
šanas dienesta Latgales reģiona brigādes Ludzas daļa saņēma 14 iz-
saukumus uz pērnās zāles dedzināšanas vietām Ludzas novadā.
Salīdzinājumam: Kārsavas novadā – 5 izsaukumi, Zilupes novadā –
6, Ciblas novadā – 1. 

Cilvēku un uguns kopīgi izdarītie postījumi ir lieli. Piemēram, 17.
martā Rundēnu pagasta Ruļevā izdega 40 000 kvadrātmetru liela pla-
tība, 18. martā Briģu pagastā – 300 000 kvadrātmetru, 19. martā Cirmas
pagasta Dubinovā – 200 000 kvadrātmetru.

Pat kūlas dedzināšanas radītais piedūmojums ir kaitīgs cilvēkiem.
Dūmi ir gāzu un dažādu izmēru cieto daļiņu sajaukums, kas izdalās
augu atlieku un dažādu atkritumu degšanas rezultātā. Dūmu ķīmiskais
sastāvs ir atkarīgs no degošā materiāla sastāva, liesmas temperatūras
un vēja apstākļiem. 

Pašvaldība aicina arī vecākus un skolotājus izglītot bērnus par kū-
las dedzināšanas iespējamām sekām, pievēršot pastiprinātu uzmanī-
bas jautājumiem par ugunsdrošību.

21. aprīlī plkst. 18:45 Re:TV tiešajā ēterā Ludzas
novada domes priekšsēdētāja Alīna Gendele
(Latgales partija) atbildēs uz Jūsu jautājumiem.
Jautājumus varat uzdot pārraides laikā pa tāl-
runi 64622859 vai iesūtīt tos pirms pārraides
uz e-pastu lrt.zinas@lrtv.lv vai prese@lu-
dzaspils.lv. Uzmanību! Re:TV tiešraides šob-
rīd pieejamas tikai virszemes televīzijas abo-
nentiem.

Saņemiet atbildes uz Jums svarīgiem jautājumiem TV tiešraidē! Saņemiet atbildes uz Jums svarīgiem jautājumiem TV tiešraidē! 

Atgādinām svarīgus 
tālruņa numurus

Ir vēls vakars, svētku diena. Ģimenes ārsta prakse slēgta, bet esat
pēkšņi saslimis, saasinājusies hroniska slimība un nezināt, kā rī-
koties. Atgādinām, ka ir pieejams Ģimenes ārstu konsultatīvais
tālrunis: 66016001.  Tas darbojas darbdienās no plkst. 17:00 līdz
plkst. 8:00 rītā, bet svētku dienās – visu diennakti.

Ja jums ir radušās neskaidrības par to, kādus medicīniskos pa-
kalpojumus nodrošina valsts, zvaniet uz bezmaksas informatīvo
tālruni 80001234. Tas darbojas darba laikā darbdienās. 

AICINĀJUMS ZIEDOT
Lai sinagogas ēka funkcionētu un tajā varētu ierīkot ekspozīci-

jas par Ludzas ebreju vēsturi un garīgo mantojumu, vēl nepiecie-
šams veikt pieslēgumu pie ūdensvada un kanalizācijas tīkliem, ie-
rīkot elektroapgādi, zibens aizsardzību un ugunsdzēsības signali-
zācijas sistēmu, veikt sinagogas iekārtas un mēbeļu restaurāciju, ie-
gādāties aprīkojumu. Tam nepieciešami papildus finanšu līdzekļi –
150 000 līdz 180 000 EUR.

Novada pašvaldība aicina ikvienu, kas var un vēlas ieguldīt
savu artavu unikāla kultūras pieminekļa saglabāšanā un kul-
tūras vērtību popularizēšanā, ziedot naudu, pārskaitot to pa-
švaldības ziedojumu kontā ar norādi „Ludzas Lielās sinagogas
ēkas rekonstrukcijai”:

Ludzas novada pašvaldība 
Reģ. Nr.90000017453
AS „Citadele banka”
LV64PARX0002240270004

JA UZ IELAS 
NAV APGAISMOJUMA

Ludzas novada pašvaldība informē, ka par ielu un pagalmu ap-
gaismošanu Ludzas pilsētā atbild SIA „Strāva”. Apgaismojuma
bojājumu gadījumā lūdzam zvanīt darba dienās plkst. 8:00 – 17:00
pa tālruni 65723971.

Ikvienam dzīvokļa īpašniekam ir pienākums norē-
ķināties gan par ūdens patēriņu, kas ir uzskaitīts ar ūdens
patēriņa skaitītāju, gan arī par proporcionāli šim ūdens
patēriņam noteikto ūdens patēriņu starpību, kas vei-
dojas starp mājas kopējā skaitītāja rādījumu un dzīvokļu
īpašumos noteikto ūdens patēriņu. Kā jau rakstījām
„Ludzas Novada Vēstu” iepriekšējā numurā (skat.
13.03.2015. Nr. 5 (61), 2.lpp.: „Lai nav lieki jāmaksā
par ūdens starpību”), to nosaka Dzīvokļa īpašuma li-
kums un 9.12.2008. Ministru kabineta noteikumi
Nr.1013 „Kārtība, kādā dzīvokļa īpašnieks daudzdzī-
vokļu dzīvojamā mājā norēķinās par pakalpojumiem,
kas saistīti ar dzīvokļa īpašuma lietošanu”.

SIA „Ludzas apsaimniekotājs” uzzinājām: ja daudz-
dzīvokļu mājā būs fiksēta pārmaksa par ūdeni, t.i. būs
iedots mazāk ūdens nekā iedzīvotāji iesnieguši rā-
dījumos, tiks veikts pārrēķins. Starpība būs pārrēķināta
uz nākamā mēneša rēķina. Tātad, no nākamajā mē-

nesī fiksētās starpības tiks atskaitīta iepriekšējā mē-
nesī fiksētā starpība jeb pārmaksa. Pārmaksa rēķi-
nā tiks norādīta ar mīnusa zīmi. 

Pārrēķini netiks veikti tiem dzīvokļiem, kuros ūdens
starpība tiks aprēķināta atbilstoši augstākminēto MK
noteikumu 19.1 punktu. Tas nosaka: ja dzīvojamās
mājas aukstā ūdens ievadā, kā arī visos dzīvokļos ir
uzstādīti skaitītāji un tie ir pārbaudīti, bet veidojas
starpība starp mājas kopējā skaitītāja rādījumu un dzī-
vokļos noteikto ūdens patēriņu, ieskaitot arī avāri-
jās un remontā nopludināto ūdens daudzumu, tiek
veikts ūdens patēriņa pārrēķins. Ūdens patēriņa star-
pība tiks sadalīta proporcionāli ūdens patēriņam dzī-
vokļos.

SIA „Ludzas apsaimniekotājs” šobrīd veic pro-
grammatūras pārveidošanu. Pēc programmā veiktajām
izmaiņām ūdens rādījumu paziņojumos tiks atspo-
guļots arī pārrēķins.

MUMS JAUTĀ

Vai tiks veikts pārrēķins, ja pārmaksāts par ūdeni? 
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Numurzīmes pie mājām – 
tas ir svarīgi!

Ēkas numurzīme ir šīs mājas vizītkarte, kas ļauj bez liekām pūlēm
atrast nepieciešamo vietu pilsētā un ciematā. Visā pašvaldības terito-
rijā jāievēro vienoti noteikumi par numurzīmju izmēru, krāsu un iz-
vietošanas vietu. 

To paredz Ludzas pašvaldības saistošie noteikumi Nr. 6 „Ēku nu-
murzīmju, ielu vai laukumu nosaukumu norāžu izvietošanas kārtība
Ludzas novadā” (skat. novada mājaslapas www.ludza.lv sadaļā
Pašvaldība àSaistošie noteikumi).  Pielikumā ir precīzi norādīti visi
numurzīmju un norāžu izmēri, krāsas, izvietošanas augstums.  Lauku
sētas numurzīmē burti un cipari ir uz zaļa fona, pilsētas vēsturiskajā
centrā, kas ir pilsētbūvniecības piemineklis – uz brūna, bet pilsētas pā-
rējā daļā ierasti – uz tumši zila. 

Piemēram, lauku teritorijā blīvi apdzīvotās vietās (ciemos) ēkas nu-
murzīmei jābūt tumši zaļā krāsā (krāsas kods RAL 6005.111.04.63010)
ar baltu apmali. Nosaukumā jānorāda īpašumam piešķirtā adrese. 

Noteikumos paredzēts, ka vienotā parauga numurzīmēm ir jābūt no-
mainītām līdz 2015. gada 1. maijam. Lūdzam visus īpašniekus un namu
apsaimniekotājus, kuri vēl nav paspējuši to izdarīt, sakārtot savu namu
vizītkartes! 

Ja jums ir neskaidrības, sīkāku informāciju, varat iegūt novada
Būvvaldē (tālr. 657 7126) vai pagastu pārvladēs. Ēku numurzīmes
izgatavo vairākas firmas. Pašvaldība sadarbojas ar SIA LATSING,
numurzīmes izgatavo arī Rēzeknes firma „Zeize” un vēl daudzi citi
uzņēmumi. 

Numurzīme nav greznība – tā ir nepieciešamība!

Sagatavoja Vanda Žulina

Daudzdzīvokļu mājas dzīvokļu īrnieki vai īpaš-
nieki, saņemot kārtējo komunālo maksājumu rē-
ķinu, tajā redz arī aili, kurā norādīts mājas ko-
pējais parāds, kas var būt krietni liels.  Apzinīgie
maksātāji bieži vien izdara secinājumu, ka ar pa-
rādniekiem tiek strādāts par maz. Kāda ir patiesā
situācija, skaidrojām sarunā ar SIA „Ludzas ap-
saimniekotājs” parādu piedzinēju ANATOLIJU
MIŅINU. Viņš šai amatā ir jau otru gadu.

- Skaitļi pierāda, ka situācija ar maksājumiem pa-
mazām stabilizējas. Esmu pārliecinājies, ka ar kat-
ru īrnieku un dzīvokļa īpašnieku, kuram sāk krāties
parāds, ir jāsatiekas un jāizrunājas. Kāds ķīniešu gud-
rais ir teicis, ka iemesls bieži vien ir svarīgāks par
rezultātu. Piekrītu: jānoskaidro, kāpēc parāds ir uz-
krājies un jāpalīdz rast risinājumu. Ir ļoti atšķirīgas
situācijas. Es nevaru cilvēkam piedāvāt darbavietu
vai iedot naudu, bet mēs kopīgi varam izplānot, kā
sastādīt maksājumu grafiku, lai pakāpeniski norē-
ķināties būtu iespējams.  Tieši tāpēc ir svarīgi aici-
nāt uz sarunu tos, kuru parāds ir 500 līdz 1000 eiro
vai mazāks, nevis gaidīt, kad tas sasniedz lielāku sum-
mu un ir grūti vai pat neiespējami parādu atmaksāt,
- tā uzskata Anatolijs Miņins.

- Tomēr katru gadu SIA „Ludzas apsaimnie-
kotājs” iesniedz tiesā vairākus desmitus prasību
pieteikumu par parādu piedzīšanu vai izlikšanu
no dzīvokļa un parādu piedziņu.  Tātad ne vien-
mēr preventīvie pasākumi darbojas. 

- Diemžēl tā ir. Pērngad izskatītas 22 iesniegtās lie-
tas, un visās tiesas spriedums ir par labu „Ludzas ap-
saimniekotājam”. Kopējā atgūstamā summa sasnie-
dza 41 189, 66 eiro.  Gada beigās vēl 28 lietas atra-
dās tiesā: to parādu kopējā summa ir 45 668, 28 eiro. 

2015. gada pirmajos mēnešos jau 6 tiesas sprie-
dumi ir „Ludzas apsaimniekotāja” labā.  25 lietas at-
rodas tiesā un tiek gatavotas vēl 8 lietas.  

-Kāds ir ceļš, līdz lieta nonāk tiesā?
- Katru mēnesi es izpētu maksājumu situāciju, pa-

rādu summas un sūtu uzaicinājumus ierasties uz sa-
runu tos īpašniekus un īrniekus, kuru parādu sum-
ma pārsniedz trīs mēnešu maksājumu summu vai arī
trīs mēnešus par pakalpojumiem nav maksāts. Pērn
tika izsūtīti 768 uzaicinājumi.  Uz pārrunām ieradās
390 (51%). 93 gadījumos tika sastādītas vienošanās. 

Šajā gadā uzaicinājumam atsaukušies 39 parādnieki
no 55 līdz 71 % no uzaicinātajiem.  Šogad jau ir no-
slēgtas 20 vienošanās par brīvprātīgu parādu atmak-

su. Bet, kā redzat, ne visi reaģē uz uzaicinājumu. 
Nākamais solis ir brīdinājums. Pērn izsūtīti 256

brīdinājumi, šā gada sākumā – 18. Prasības pietei-
kums tiesai ir nākamais solis.

- Pastāv uzskats, ka privatizēto dzīvokļu īpaš-
niekus no dzīvokļa izlikt nevar.

- Tas ir maldīgs priekšstats. Arī privatizēto dzī-
vokli īpašnieks var zaudēt. Gadījumā, ja pēc tiesas
sprieduma īpašnieks neatmaksā parāda summu, tie-
su izpildītājs pārdod dzīvokli izsolē. Protams, līdz
tik bēdīgam iznākumam var nenonākt, ja ar tiesu iz-
pildītāju vienojas parādu samaksāt pa daļām. 

Pašvaldības dzīvokļu īrniekiem, kuri uzkrājuši pa-
rādus, gatavojam prasības pieteikumu tiesai piedzīt
parādus un izbeigt īres līgumu (pērn bija 27 tādas lie-
tas). Tas attiecas uz visiem ģimenes locekļiem. Tiesa
nolemj, vai pēc izlikšanas no dzīvokļa dzīvojamā pla-
tība jāierāda vai nē. Atšķirībā no privatizētajiem dzī-
vokļiem, kur par parādu atmaksu atbild dzīvokļa īpaš-
nieks, pašvaldības dzīvokļos par parāda atmaksu so-
lidāri atbild visi pilngadīgie ģimenes locekļi.

Tās ir nepatīkamas lietas, tāpēc vēlreiz silti iesa-
ku visiem, kuriem krājas parāds, nenovilcināt tā at-
maksu, ierasties uz pārrunām, meklēt risinājumus.
Pati par sevi problēma neatrisināsies. Ja lieta nonāk
tiesā, tad parādam pievienojas arī summa par tiesā-
šanas izdevumiem. Ir bijuši vairāki gadījumi, kad pa-
rādnieks vēl pirms tiesas sēdes samaksā visu parā-
da summu, un lieta tiek izbeigta, bet ne visi var gadu
vai pat ilgāk krātos parādus vienā reizē samaksāt.

- Kādi ir visbiežākie iemesli, kāpēc iekrājas pa-
rādi?

- Iemesli ir visdažādākie.  Svarīgākais ir ekono-
miskā situācija. Ir gadījumi, kad cilvēks zaudējis dar-
bu un palicis bez regulāriem ienākumiem, bet ir arī
gadījumi, kad ienākumi ir, tomēr norēķināšanās par
pakalpojumiem netiek uzskatīta par prioritāti. Ne vien-
mēr parādnieki ir trūcīgi cilvēki. Tieši tāpēc jātiek
skaidrībā ar katru situāciju. 

Esmu saplānojis savu darbu pa mēnešiem visam gadam,
un mana vīzija ir tāda, ka, sistemātiski un, nopietni strādājot,
izdosies kopējo parāda summu būtiski samazināt.

Anatolijs Miņins ir sastopams SIA „Ludzas ap-
saimniekotājs” galvenajā ēkā katru darbdienu.
Pie viņa var ierasties arī bez oficiāla uzaicināju-
ma, lai vienotos par problēmas risinājumu. 

Vanda Žulina

Parādu katram nākas 
atmaksāt pašam

Par lielgabarīta atkritumiem
Ludzas novada pašvaldība lūdz Ludzas novada ie-

dzīvotājus neatstāt lielgabarīta sadzīves atkritumus
(dīvānus, skapjus, krēslus u.c.) tam neparedzētās vie-
tās, bet nogādāt uz SIA “LUDZAS APSAIMNIE-
KOTĀJS” šķirošanas laukumu Rūpniecības ielā 2A,
Ludzā, samaksājot tikai par atkritumu utilizāciju. Var
arī pasūtīt SIA “LUDZAS APSAIMNIEKOTĀJS”
lielgabarīta sadzīves atkritumus savākšanas tehniku
samaksājot papildus transporta izdevumus. Pašvaldība
informē, ka bez maksas uz šķirošanas laukumu
Rūpniecības ielā 2A ir iespējams nogādāt šķirotos sa-
dzīves atkritumus (stikla un PET pudeles, kartonu,
makulatūru, metāla skārdenes, tetrapakas) un nolietoto
sadzīves tehniku. Gadījumā, ja nolietoto sadzīves teh-
niku saviem spēkiem nav iespējams nogādāt uz pie-
ņemšanas punktu šķirošanas laukumā, SIA “LUDZAS
APSAIMNIEKOTĀJS” darbinieki izbrauc uz dzī-
vesvietām nolietotās sadzīves tehnikas savākšanai
(Ludzas pilsētas teritorijā).

Pašvaldība papildus informē, ka pilsētas teritori-
jā sistemātiski tiek izvietotas videonovērošanas ka-
meras, kurās fiksēti momenti, kad nepiemērotās vie-
tās novietotas elektropreces tiek izdemolētas metā-

la priekšmetu ieguves nolūkos, bet pārējās elek-
tropreces detaļas demolēšanas rezultātā tiek atstātas
izmētātas tuvākajā apkārtnē.

Pašvaldību lūdz iedzīvotājus, kuri veic mājas, dzī-
vokļu u.c. telpu remontus, pieprasīt SIA “LUDZAS
APSAIMNIEKOTĀJS” lielgabarīta metāla kontei-
nerus būvatkritumu savākšanai, bet nevis mest sa-
dzīves atkritumu konteinerā. Sadzīves atkritumu kon-
teineri nav paredzēti būvgružu izvešanai.

Ludzas novada pašvaldības 28.04.2011. saistošo
noteikumu Nr. 9 „Sadzīves atkritumu apsaimnieko-
šanas noteikumi” nosaka kārtību, kādā veidā tiek or-
ganizēta atkritumu izvešana un pilns saistošo notei-
kumu teksts ir atrodams Ludzas novada pašvaldības
mājaslapā www.ludza.lv sadaļā Pašvaldība àSaistošie
noteikumi.

Saistošo noteikumu neievērošana un pārkāpumu
izdarīšana ir administratīvi sodāma, par ko var izteikt
brīdinājumu vai uzlikt naudas sodu.

Kontakttālrunis jautājumiem par atkritumu izve-
šanas iespējām: 65707336

Par tīru, sakoptu un drošu vidi!
Aivars Strazds, vides inženieris

Ko darīt ar atrastiem
arhīva dokumentiem

Latvijas Nacionālais arhīvs š.g. februārī ar interneta portālu starp-
niecību saņēma informāciju par Kuldīgas novada Kurmāles pagasta
„Planīcas” mājas bēniņos atrasto apjomīgo vēsturi atspoguļojoša pa-
gasta valdes arhīva daļu no 19. gadsimta beigām. Atrastie dokumen-
ti tika nodoti Kuldīgas novada muzeja rīcībā. Minētā informācija bija
publiskota arī Kuldīgas novada muzeja mājaslapā
(www.kuldigasmuzejs.lv).

Pirms vairākiem gadiem citas pašvaldības muzeja rīcībā nonāca evaņ-
ģēliski luterisko baznīcu grāmatas ar civilstāvokļa aktu reģistra ierakstiem
no 18. gadsimta beigām. Latvijas Nacionālā arhīva praksē ik pa lai-
kam atkārtojas situācijas, kurās arhīviski vērtīgi dokumenti netiek no-
doti Latvijas Nacionālajam arhīvam kā to nosaka Arhīvu likums, bet
nonāk kādu citu valsts vai pašvaldību institūciju glabāšanā. Latvijas
Nacionālais arhīvs pieļauj, ka vairumā gadījumu šāda vēsturiski no-
zīmīgu dokumentu nodošana citām institūcijām ir notikusi nejauši un
drīzāk neinformētības dēļ.

Lai izvairītos no līdzīgām situācijām nākotnē, Latvijas Nacionālais
arhīvs informē, ka, pamatojoties uz Arhīvu likuma 20. pantā noteik-
tajām funkcijām uzkrāt Latvijā un ārpus Latvijas radītus dokumentus
ar arhīvisko vērtību un 15. panta septītajā daļā noteikto, ka bezīpaš-
nieka dokumenti ar arhīvisko vērtību pāriet valsts īpašumā un tos no-
dod glabāšanā Latvijas Nacionālajā arhīvā, lūdzam līdzīgās situāci-
jās nekavējoties paziņot Latvijas Nacionālajam arhīvam vai tā struk-
tūrvienībām par pašvaldības teritorijā atrastiem vai pašvaldības
iestādēs saņemtiem dokumentiem, kurus iepriekšējos Latvijas vēs-
tures periodos radījušas dažādas valsts vai vietējās varas un pār-
valdības iestādes.

Rīt – Zemes stunda 2015 Jau devīto reizi visā pasaulē, arī Latvijā, norisināsies
vērienīgā kampaņa Zemes stunda. Šīs akcijas laikā
apvienojas vairāki miljoni cilvēku, daloties ar iespējām
un mērķiem, kā radīt ilgtspējīgu pasauli.

Pasaules Dabas Fonds aicina:
- Organizēt Zemes stundai un dabas aizsardzībai

veltītus pasākumus savās mājās, darba vietās, uz-
ņēmumos un organizācijās!

- Piedalīties Zemes stundas pasākumos visā Latvijā!
- Domāt un rīkoties videi draudzīgāk katru stun-

du un katru dienu!
Zemes stunda 2015 tiks svinēta 28. martā no

plkst. 20:30 - 21:30. 
Jaunais Zemes stundas video varat skatīt:

http://www.earthhour.org/official-videos
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Informatīvie semināri
lauksaimniekiem 

13. aprīlī Ludzas novada pašvaldības ēkas lielajā zālē (Ludzā, Raiņa
ielā 16, 3. stāvs) notiks informatīvie semināri lauksaimniekiem par
Lauku attīstības programmas aktualitātēm un pasākumiem.

Plkst. 10:00 seminārs „Aktualitātes platībmaksājumu ievieša-
nai 2015. gadā (t.sk. zaļināšanas prasības, atbalsts bioloģiskajai lauk-
saimniecībai)”. Lektore – Marina Sumarokova, LAD Austrumlatgales
reģionālās lauksaimniecības pārvaldes Eiropas Savienības Tiešo mak-
sājumu daļas vadītāja. Semināru rīko Latvijas Lauku konsultāciju un
izglītības centra Ludzas nodaļa.

Plkst. 12:00 seminārs „Par alternatīvām zāles biomasas iz-
mantošanas iespējām”. 

Semināra organizētāji – eksperti no Rīgas Tehniskās universitātes, SIA
„BioRE”, Latvijas Dabas fonda un Baltijas Vides Foruma – iepazīsti-
nās dalībniekus ar pētījumiem par iespēju izmantot zāles biomasu bio-
degvielu (biogāze un biobutanols) un zāles granulu ražošanā, kā arī ar
šāda veida praktisku pieredzi ārvalstīs. Semināra noslēgumā ir paredzēta
diskusija par šo produktu ražošanas perspektīvām Ludzas novadā.

Seminārs tiek organizēts Eiropas Komisijas LIFE+ Dabas un bio-
loģiskās daudzveidības programmas līdzfinansētā projekta „Alternatīvas
biomasas izmantošanas iespējas zālāju bioloģiskās daudzveidības un
ekosistēmu pakalpojumu uzturēšanai” (LIFE GRASSSERVICE) ietvaros.

LAUKSAIMNIEKIEM

Regīna Vorobjova
– pārstāv Latgales
partiju, darbojas
Sociālo, izglītības un
kultūras jautājumu
pastāvīgajā komitejā

Par deputāti pa-
švaldībā esmu ievēlē-
ta jau otru reizi. Šajā
sasaukumā darbojos
Sociālo, izglītības un
kultūras jautājumu
komitejā. Tā kā esmu
mediķe ar vairāk nekā
30 gadus ilgu darba

stāžu un arī pašlaik strādāju par ārsta palīgu Ņukšos
un Istalsnā, man visaktuālākais ir medicīnas pakal-
pojumu pieejamības jautājums.  Laukos  iedzīvotāju
skaits ir ļoti samazinājies, bet mūsu pagastos fel-
dšerpunkti  ar pašvaldības atbalstu ir saglabāti.
Uzskatu, ka tas ir ļoti pareizi, jo savu ārsta palīgu
katrs pagasta iedzīvotājs var gan sazvanīt, gan at-
nākt uz feldšerpunktu vai pieteikt mājas vizīti. Nav
jāgaida nedēļām ilgi. Domāju, ka feldšerpunktu darbs
un ģimenes ārsta pieņemšana kaut vai reizi vienā,
divās nedēļās jāsaglabā arī turpmāk – neatkarīgi no
iedzīvotāju skaita.  Liela daļa lauku cilvēku ir jau
gados, daudzi ir vientuļi, aizbraukt uz pilsētas po-
liklīniku ne katrs var. 

Sarunājoties ar saviem pacientiem, esmu pārlie-
cinājusies, ka daudzi nav informēti par to, kur mek-
lēt palīdzību, kādu atbalstu var sniegt pašvaldība un
citas institūcijas. Tādā gadījumā sazinos ar nepie-
ciešamajiem speciālistiem, lai problēmu atrisinātu.
Protams, es to darītu arī tad, ja nebūtu deputāte, bet
tagad man ir plašāka informācija un arī lielākas ie-
spējas palīdzēt. Iedzīvotāji nāk arī uz pieņemšanām,
bet var zvanīt un jautāt arī citā laikā.

Liels pluss pilsētā un novadā ir atskurbtuves at-
vēršana. Tas reāli atvieglo mediķu darbu. Beidzot ir
atrisināta problēma, kur nogādāt cilvēku, kam ārsta
palīdzība nav vajadzīga, bet uz ielas cilvēku arī ne-
var atstāt. 

Mūsu slimnīcas problēma ir nespēja piesaistīt jau-
nus speciālistus, bet tā jau nav tikai pie mums, bet
daudzviet reģionos. Ir ļoti mazas cerības, ka mūsu
Medicīnas centrs var kādreiz atkal kļūt par neatlie-
kamās palīdzības slimnīcu, bet novada un arī valsts
interesēs būtu racionāli izmantot labo materiālo bāzi.  

Man jautā par baseina celtniecību Ludzā, jo tas
bija viens no priekšvēlēšanu solījumiem. Baseins būs.
Šo ideju atbalsta daudzi deputāti, un tas nav neie-
spējami. Protams, šogad tas nav iespējams, jo līdzekļi
vajadzīgi TN renovācijai, bet nākamajā gadā basei-
na celtniecība varētu jau sākties. Tas, ka tas vajadzīgs,
apliecina kaut vai Balvu piemērs. Pilsēta nav lielā-
ka par Ludzu, un baseina pakalpojumi ir pieprasīti.
Tas paplašinās arī veselīga dzīvesveida iespējas. 

Vēl viena aktualitāte pilsētā ir karstā ūdens pie-
gāde vasarā. Piekrītu, ka 21. gadsimtā karstajam ūde-
nim jābūt visu gadu (izņemot īsu periodu remon-
tdarbiem). Te noteicēji būs paši iedzīvotāji. 26. mar-
ta Apaļajā galdā par šo jautājumu diskutēs.  Ja būs
deputātu balsojums, es balsošu par. 

Ir daudzi sāpīgi jautājumi, par kuriem agrāk vai
vēlāk jālemj: bērnu nama – patversmes nākotne, lau-
ku skolu pastāvēšana.  Pret katru šo jautājumu iztu-
rēšos ar lielu atbildību.

Ludza ir sakārtota. Uzskatu, ka līdzekļi izlietoti
saprātīgi un saimnieciski. Turpmāk vēl vairāk būtu
jāizmanto iespēja ir ar projektiem piesaistīt ES nau-
du. Tas jau daudzos gadījumos ir izdevies.  

Katram no mums ir ne tikai jāprasa, ko pašval-
dība dod, bet arī pašiem kas jādara sava novada labā.
Nu kaut vai jāsakopj savas mājas apkārtne.

Mana prioritāte –
sociālie jautājumi

Olga Petrova – pār-
stāv Saskaņas centu, dar-
bojas Sociālo, izglītības un
kultūras jautājumu pastā-
vīgajā komitejā

Deputāta darbs nav ti-
kai komitejās un domes
sēdēs. Galvenais ir palī-
dzēt cilvēkam konkrētā
problēmsituācijā: dot pa-
domu, sazināties ar amat-
personām, iestādēm, kas
var problēmu risināt.

Nav jāgaida pieņemšanas stundas, bet deputātu var uz-
runāt arī uz ielas vai telefoniski.  man zvana cilvēki,
kuri mani pazīst no laika, kad strādāju Pureņu un Cirmas
pagastā.

Par savām prioritātēm uzskatu visus tos sociālos
projektus, kas vērsti uz iedzīvotāju labklājības no-
drošināšanu. Atbalstu pirts projektu Ludzā, jo uzskatu,
ka pirts ir nepieciešama lielai daļai iedzīvotāju, tā-
pat arī brīvpusdienas jāpiešķir iespējami lielākam sko-
lēnu skaitam.  Protams, esmu par to, ka Ludzas TN
vajadzīgs remonts. Kā cilvēks un kā deputāte es gri-
bētu palīdzēt visiem, kam tas nepieciešams, bet sa-
protu arī to, ka pašvaldības budžets ir ierobežots. 

Veicināt uzņēmējdarbības attīstību – tas ir galvenais
uzdevums, jo tikai uzņēmējdarbība var reāli uzlabot
reālo situāciju.  Lai piesaistītu investorus, jāmeklē
oriģinālas idejas. 

Manā uztverē pašlaik viena no reālajām iespē-
jām ir tūrisma attīstība. Krievijas tūristi ceļā uz Rīgu
un Jūrmalu būtu jāaizkavē Ludzā kaut uz vienu die-
nu. Pilsēta ir sakopta, pievilcīga, te ir vērts apstāties.
Bet ir svarīgi, lai ceļotājs būtu par to jau informēts.
Jābūt labai reklāmai. Katram, kas šķērso Latvijas ro-
bežu, būtu jāsaņem saistoša informācija par to, kas
mūsu novadā apskatāms.  Viņiem var būt saistoša ziņa,
ka Ludzā ir dzīvojis 1812. gada kara varonis Kuļņevs,
ka ir iespēja apmeklēt viņa māju...  Ja tūristi paliek
te pārnakšņot, paēd pusdienas, apmeklē muzeju, viņi
atstāj te savu naudu.  Ja viņi aizbrauc ar labiem ie-
spaidiem, tad šī vēsts varbūt iedvesmos vēl kādu ap-
stāties mūsu novadā.

Kaut gan domē pārstāvam dažādas politiskās par-
tijas, mums visiem ir viens kopīgs uzdevums – strā-
dāt novada labā. Esmu par sadarbību un pragmatis-
ku darbu.

Pašvaldības deputāti – 
par svarīgāko novada dzīvē

Pirms vēlēšanām solījām Ludzā baseinu. Tas būs.

Vairāk nekā 50 tūkstoši Latvijas
jauniešu vecumā no 15 līdz 29 ga-
diem nestrādā, nemācās un neapgūst
arodu, bet tikai nedaudz vairāk par
20 tūkstošiem no tiem saņem atbalstu
darba meklēšanā. Galvenie šķēršļi,
kas traucē šiem jauniešiem iekārto-
ties darbā, ir pieredzes trūkums un
darba tirgum nepietiekams izglītības
līmenis. Šīs problēmas ir kopīgas
daudzām Eiropas Savienības da-
lībvalstīm, taču dažus reģionus, arī
Latgali, skārušas īpaši smagi.

Lai mazinātu jauniešu bezdarbu,
ar Eiropas Komisijas atbalstu tiek īs-
tenota programma «Jauniešu ga-
rantija». Tā paredz nodrošināt gan
jaunu, tirgus situācijai piemērotu
prasmju apgūšanas kursus jaunie-
šiem, kā arī atbalstu darba meklē-
jumos. 

Programmā, kas ilgs līdz 2020. ga-

dam, iesaistīta Nodarbinātības valsts
aģentūra (NVA), vairāk nekā 40 pro-
fesionālās izglītības iestādes Valsts
izglītības attīstības aģentūras (VIAA)
vadībā un Jaunatnes starptautisko pro-
grammu aģentūra (JSPA) sadarbībā
ar pašvaldībām visā Latvijā. JSPA šī
gada vasarā plāno jauniešus iesais-
tīt projektā, nodrošinot mentoru un
padomdevēju atbalstu, īstenojot in-
dividuālās pasākumu programmas
prasmju attīstīšanai.

«Jauniešu garantija» ietvaros pie
nestrādājošajiem jauniešiem dosies
arī īpaši iedvesmotāji – TV raidī-
jumu vadītājs Mārtiņš Kozlovskis,
Ghetto Games vadītājs Raimonds
Elbakjans, dziedātāja Liene Šomase
un diriģents un NVA sabiedrisko at-
tiecību nodaļas speciālists Ints
Teterovskis. Iedvesmotāju ceļi ne-
reti krustojušies ar nestrādājošiem

jauniešiem, un viņi uzkrātās zinā-
šanas liks lietā, motivējot bez dar-
ba palikušos izglītoties un meklēt
jaunu darbavietu.

Plašāka informācija: 
www.jauniesugarantija.lv

Latgales jauniešiem palīdzēs sameklēt darbu

 

MŪSU NOVADNIEKI

Divos darba gadu
desmitos rūdītā „Cerība”
„Cerība” – tā sauc lielāko Briģu pagasta zemnieku saimniecību. Ja

braucat no Ludzas uz Zilupi, tad pirms Briģu centra, Poddubjē, jūs va-
sarā noteikti esat pamanījuši ganāmies prāvu govju ganāmpulku. Tepat
arī ferma, kas, atšķirībā vairuma citu kolhoza laikā celtajām lopu no-
vietnēm, nav vis sabrukusi, bet atjaunota un pilda tai paredzēto fun-
kciju.  „Cerībā” saimnieko Juris un Lilioza Valeiņi. 

No pilsētas atpakaļ uz laukiem
Vēl 90. gadu pašā sākumā Lilioza bija grāmatvede bankas „Baltija”

Ludzas filiālē. Juris, pēc profesijas celtnieks, strādāja Felicianovas rūp-
nīcā „Polimērs”. Viņiem bija dzīvoklis Ludzā un nekādu plānu par ie-
spējamo nākotni lauksaimniecībā.  Pārmaiņas notika strauji.  Sākās man-
tojuma tiesību atjaunošana, bija jādomā, ko darīt ar Liliozas senču zemi. 

– Nu nevarēju pat iedomāties, ka te staigās sveši cilvēki, nevarēju
to pieļaut, - tā laika izjūtas atceras saimniece.  1992. gada pavasarī uz
16 hektāriem zemes sākās saimniekošana. Pirmais te nopietni sāka strā-
dāt Juris. Sāka ar kāpostiem.  Drīz vien izrādījās, ka ar to vien uz priek-
šu netiksi: lielās pilsētas tālu, nav kur realizēt izaudzēto. Ražot jau va-
rot visu ko, problēma ir, kas to pirks. Izmēģināja gan kartupeļu audzēšanu,
gan savulaik tītarus nopirka, līdz nonāca pie govīm.

Liliozai tolaik jau grimstošajā bankā darbs psiholoģiskā ziņā kļu-
va nepanesams.  Žēl klientu, kuri zaudēja savus noguldījumus, bet pa-
līdzēt nevarēja. 

– Nāca veci cilvēki pēc savas bēru naudas, bet arī viņiem bija jāat-
saka.  Teorētiski jau visi it kā saprata, ka ne jau mēs vainīgi, bet ar
klientu jārunā mums. Toreiz bēgu no pilsētas, no tās nervu spriedzes.
Savu saimniecību pamazām paplašinājām un attīstījām, - stāsta Lilioza. 

Tagad, 23. pastāvēšanas gadā „Cerība” apsaimnieko ap 200 ha (šai
platībā arī mežs un lauksaimniecībā neizmantojamā zeme), vēl daļu
nomā. Tā ir bioloģiskā saimniecība. Pašlaik fermā ir 160 ragaiņi, puse
– slaucamās govis. Bez liellopiem vēl ir 118 aitas, tagad arī dažas ka-
zas, 5 suņi un precīzi nenosakāms skaits kaķu – ap 10. 

Foto: Juris Valeinis pie sava tehnikas parka. Pirmais traktors sa-
vulaik atvests no Sebežas, kur par „Polimēra” ražotajām caurulēm
nopirka, bet pēdējie iegādāti ar Eiropas projektu atbalstu.

Turpinājums 4. lappusē
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Turpinājums no 3. lappuses

Grūtības bijušas vienmēr

Izklausās vienkārši: pamazām attīstījusies saimniecība.
Bet tā var domāt tikai cilvēks, kas ar lauksaimniecību nav
saistīts. Pirmā lielā problēma bija zemes platību paplaši-
nāšana. Hektārs maksāja 300 latu, kredītu dabūt bija ļoti
sarežģīti. Bijušā kolhoza kūts daļu izpirka par pajām, bet
600 latu (toreiz tā bija liela summa) vajadzēja piemaksāt.
Patiesībā ferma, ko viņi ieguva, bija tikai karkass bez lo-
giem. Logu ailēm aizvilka plēvi un nostiprināja ar dēļiem.
Elektrības vadi bija jau nozagti, elektrības pieslēgumu nā-
cās nodrošināt no jauna. Tas nozīmē, ka vajadzēja jaunu
projektu un lielu naudu.  Krīzes laikā bija trīs mēnešu pe-
riods, kad nemaksāja par nodoto pienu, bet kredīts jāatdod
un lauki jāapsēj. Tas bija liels pārdzīvojums, kas iecirta robu
veselībā. Pirms dažiem gadiem lielajā ziemas vētrā kūtij
norāva jumtu, tā atjaunošanai palīdzību nevarēja dabūt...

Juris gan saka, ka visus šausmu stāstus nevajag citiem
vēstīt, lai neatbaidītu no vēlmes sākt darboties ar lauk-
saimniecību. Turklāt, lai kā ir gājis, ne Juris, ne Lilioza vairs
pilsētas dzīvoklī atgriezties negribētu.  Lielā saimniecība ne
uz mirkli neļauj apstāties, un pie šāda režīma jau pierasts.
Piena lopkopība pieder pie visdarbietilpīgākajām nozarēm:
govis jāslauc un jābaro svētkos un darbdienās, labā un slik-
tā laikā. Barība jāsagādā (sienu Valeiņi ne tikai gatavo paši,
bet arī piepērk no citām bioloģiskajām saimniecībām), jā-
būt klāt teliņu dzimšanas laikā... Vasarā katru dienu, ziemā
ik pārdienas „Preiļu siers” atbrauc pēc piena. 

Saimniekot nozīmē smagi strādāt
Protams, tagad fermā ir mehanizētā slaukšana, piena vads,

dzesēšanas iekārta, nodrošināta automātiskā govju dzirdi-
nāšana, bet tāpat visur ir vajadzīgs fiziskais darbs.
Saimniecībā strādā slaucēja, bet slauc arī abi saimnieki.  Būt
saimniekam nozīmē gan atbildēt, organizēt, sakārtot un iz-
plānot, gan arī darīt pašam. 

Saimniece katru govi sauc vārdā, virs katras brūnaļas un
raibaļas stāvvietas piesieta zila vai sarkana lentīte. Sarkanā
nozīmē, ka gotiņa drīz atnesīsies, tātad jāievēro diēta, zilā
– govs nesen atnesusies un jābaro pastiprināti, lentītes nav
– tātad jāievēro normāls barošanas režīms.  Teliņi katrs dzī-
vojas savā aizgaldā, un viņiem kūtī ir savs nodalījums. Govis
te ir visdažādākās: brūnas un melnraibas, lielākas un ma-
zākas. Kā saka saimniece, savulaik sapirktas no dažādām

vietām, jo iegādāties tīršķirnes ganāmpulku bija neiespē-
jami dārdzības dēļ. Pienākam pie diviem nesen atskrēju-
šajiem teliņiem: bija gaidīti brūni, bet izrādījās ogļu mel-
numā. Tā mēdzot gadīties. Lielākoties govis apsēklo māk-
slīgi, bet vasarā ganībās šo procesu vēl izkontrolē bullis Puika,
kuram tagad ierādīta vieta pašā kūts galā.

Aitām atvēlēts atsevišķs kūts spārns, ar viņām klapatu ma-
zāk. Kazas saimniecībā nebija plānotas, bet tās atveda kai-
miņi, kuri pārcēlās dzīvot citur, bet šos lopiņus līdzi neņēma.
Nu fermas kaķiem ir veselīgais kazas piens. Kaķi te nav ne-
jauši, viņi pilda savu mūžseno uzdevumu: apsargā kūti no pe-
lēm un žurkām. Sākumā žurku te esot bijis, ka biezs. Tad li-
kuši žurku indi, bet, kopš saimniecība ir bioloģiskās statusā,
to darīt vairs nedrīkst. Nevajag arī, jo kaķi ar savu uzdevu-
mu tiek galā.  Peles gan nav viņu pamatēdiens, jo bez piena
viņi saņem arī speciālo pirkto kaķu barību. Tāpat savu barī-
bas devu par apzinīgu pienākumu pildīšanu saņem arī visi suņi,
kuri kontrolē visu teritoriju un svešiniekus neielaiž.

Nu jau tuvojas ganībās iešanas laiks. Visas govis tad tiek
sadalītas četrās grupās, un katrai grupai ir savs aploks, lai
ganīšanās ir mierīgāka un bez lieliem savstarpējiem kon-
fliktiem, kas gadās lielā barā.

Darbs dzen darbu. Saimniece jau pārraudzījusi savus lau-
kus, lai redzētu, kur augsne jāielabo, pie kūts sakrautas lie-
las zaru kaudzes, jo vēl kāds zemes gabals no krūmiem iz-
tīrīts. Jāsāk jau domāt par sēju.

Tik lielā saimniecībā vajadzīgi gan palīgi, gan padom-
devēji. Savulaik pāriet uz piena lopkopību Valeiņus ie-
drošināja veterinārārsti Igors un Natālija Jermakovi, tagad
pirmais un lielākais atbalstītājs un palīgs ir veterinārārste
Irēna Kigitoviča. Projektus veiksmīgi uzrakstīt vienmēr ir

palīdzējušas LAD meitenes, īpaši Irēna Čehoviča, „ZAVIO”
grāmatvede Daina Kaziniece. Allaž atbalstījusi Ludzas no-
vada pašvaldības vadība, zemes lietās saimnieciski rīko-
jies Anatolijs Trizna. NVA Ludzas filiāles vadītājs Tereško
kungs vienmēr ir pretimnākošs, rezultātā pašu novada ļau-
dīm tika sagādātas darbavietas saimniecībā. Un daudzi tur-
pina arī darbu pēc projektu beigām.  Kā saka, pasaulē daudz
labu cilvēku. Vajag tikai pašam arī darīt. 

Foto: Slaukšanas aparāti Piena mājā.

Gribas cerēt uz stabilitāti
Juris un Lilioza pievērsās lauksaimniecībai tad, kad bi-

jām vēl cerību pilni par mūsu lauku attīstību. Atšķirībā no
daudziem, viņiem ir izdevies pārvarēt visas grūtības un no-
turēties šai nozarē. Ne tikai noturēties, bet arī attīstīties. Jā,
atšķirībā no daudziem citiem, viņiem nav luksus mašīnas
un lepnas villas kūrortā, bet ir sava iekoptā zeme, ir darbs
un ir arī darba augļi.  Viņi kopj savu zemi, ne kalpo sve-
šatnē, kā ir noticis ar daudziem. Par piena litru viņiem ta-
gad maksā 20 centus, un viņi cer, ka situācija piena tirgū
turēsies stabila. Var tikai cerēt, jo drošas pārliecības par to
nav.  Ir tikai droša pārliecība, ka būs darbs. 

Vai dēls Andris uzņemsies kādreiz saimniekošanu dzim-
tas īpašumā, pašreiz droši apgalvot nevar. Tomēr šāda ce-
rība ir, jo vai tad viņš varēs pieļaut, ka vecāku iesāktais ne-
tiks turpināts. Bet varbūt nākotnē te saimniekos mazdēls,
kuram patīk atbraukt ciemos. Cerība ir. Ne jau velti saim-
niecībai tāds nosaukums.

Vanda Žulina,
korespondente

SKOLU DZĪVE

Pavasara brīvlaikā Ludzas pilsētas ģimnāzijā no-
tika 5. starpnovadu pedagoģisko lasījumu konference,
kurā piedalījās Viļānu, Dagdas, Krāslavas, Riebiņu,
Zilupes, Ludzas novada un Rēzeknes pilsētas sko-
lu pedagogi. Darbs notika 5 sekcijās, par savu pie-
redzi, pētījumiem pastāstīja 64 pedagogi.  Tā bija ju-
bilejas konference, tāpēc plenārsēdē skolas direkto-
re Dzidra Dukšta, atskatoties piecu gadu ilgā pagātnē,
atcerējās, ka pirmajā konferencē piedalījās tikai Viļānu
vidusskola, LPĢ un daži pārstāvji no Varakļāniem,
bet ar katru gadu konferences darbā iesaistās aizvien
jaunas skolas. Pašlaik var jau droši apgalvot, ka tas
ir plašs Latgales mēroga pasākums. Šā gada tēma
„Skolēns, skolotājs, skola 21. gadsimtā”.

Klātesošos sveica novada domes priekšsēdētāja
Alīna Gendele. Uzrunas teica katra novada pārstāvji.
Plenārsēdē ar ziņojumu „Inovācijas mācību pieejā:
priekšmeta satura un valodas integrēta mācīšana” uz-
stājās Rēzeknes Augstskolas profesore Velta
Ļubkina. Viņa stāstīja par drosmīgu ideju, ko jau sāk
realizēt RA, kad mācību priekšmeta mācīšanā izmanto
ne tikai dzimto, bet arī angļu valodu (var teikt, māca
bilingvāli). Profesore aicināja nebaidīties no jaunām
ierosmēm.

Tālāk darbs ritēja sekcijās. Kopš pagājušā gada

skolu pedagogiem pievienojušies arī pirmsskolas sko-
lotāji, kuri savā sekcijā noklausījās 10 ziņojumus.  Nav
iespējams nosaukt visas tēmas, par ko tika runāts, jo
tās ir ļoti dažādas, piemēram, par vecāku sapulču or-
ganizēšanu sākumskolā, par bērnu kreiļu priekšro-
cībām un trūkumiem, ķīmijas standarta realizēšanu,
eksperimenta lomu fizikas mācīšanā, infogrammas
izmantošanu mācību procesā, Pogu balles tradīciju
skolā, mūzikas ietekmi uz cilvēku... Tie ir daži no
tematiem, kas dod priekšstatu par konferences saturu
un varbūt nākamajā gadā rosinās tajā piedalīties vēl
kādas skolas pedagogus.

Katru gadu konferenci uzņem cita skola: divreiz
tā notika Viļānos, divreiz Ludzā un pērn Dagdā. LPĢ
kolektīvs bija īpaši parūpējies par viesiem: tika pie-
dāvāta ekskursija pa skolu, skolēnu radošo darbu un
skolotāju metodisko izstrādņu izstāde, fotoizstāde
„Rāznas Nacionālais parks”, pavārītes pagatavoja gar-
šīgas pusdienas un našķus kafijas pauzei, mājturības
skolotāji ar audzēkņiem – piemiņas veltes. 

Viss izdevās organizēti, viesi aizbrauca apmieri-
nāti, un gandarījums bija arī pašiem, jo tā ir laba ie-
spēja satikt pārnovadu kolēģus, apspriest aktualitā-
tes, dzirdēt, kā strādā citās skolās.

Vanda Žulina

Starpnovadu ģeogrāfijas
olimpiādes rezultāti

Valsts ģeogrāfijas olimpiādes II
(novadu) posms vidusskolēniem šo-
gad pirmo reizi notika tiešsaistē.
Uzdevumus visā Latvijā kopā pil-
dīja 1093 skolēni, to skaitā – 24
Ludzas, Ciblas, Kārsavas un Zilupes
novadu spēcīgākie jaunie ģeogrāfi.
Olimpiādes rīkotāji, vērtējot rezul-
tātus, secināja, ka lielākā daļa da-
lībnieku ir ieguvuši vidēji 38 – 48
punktus no 145. Pēc organizatoru at-
zinuma, tas ir labs sasniegums, 3
stundu laikā atbildot uz 72 augstas
grūtību pakāpes uzdevumiem.
Olimpiādes mērķis bija atklāt „pēr-
les” – talantīgus un zinošus ģeog-
rāfus.  Akcents tika likts uz izprat-
ni, zināšanu pielietošanu.

I vietā ar 67, 8 punktiem – Māris
Lapšovs, LPĢ, skolotāja Renāte
Balode.

II vietā ar 60, 3 p. – Linda
Sadovska, Ciblas vidussk., skol.
Renāte Mikaskina; 

59 p. – Sandra Bule, Zilupes vi-
dussk., skol. Viktorija Cupere;

57, 7 p. – Dainārs Lācis,
Kārsavas vidussk., skol. Vija Zelča;

57, 3 p. – Ksenija Dobrovoļska,
Zilupes vidussk., skol. V. Cupere.

III vietā ar 56, 3 p. – Samanta
Nalivaiko, Kārsavas vidussk., skol.
V. Zelča;

53 p. – Vadims Jegorovs, Ludzas
2. vidussk., skol. Gaļina Carjkova;

51,5 p. – Jolanta Nalivaiko,
Kārsavas vidussk., skol. V.Zelča;

51 p. – Linda Martinsone,
Kārsavas vidussk., skol. V. Zelča.

Atzinība: Georgijs Timofejevs,
LPĢ, skol. R. Balode; Germans
Kņjazuks, Ludzas 2. vidussk., skol.

G. Carjkova; Mārtiņš Pavlovs, Līga
Šmate, Ciblas vidussk., skol. R.
Mikaskina; Daniela Silicka,
Kārsavas vidussk., skol. V. Zelča.

Krievu valodas (dzimtās)
un literatūras starpnovadu
olimpiāde

Dalībnieki: 16 Ludzas un Zilupes
novada 8.–12. klašu skolēni, pēc no-
likuma vietas skolēniem tika pie-
šķirtas atsevišķi 8.,9.,10.,11.  un
12.klašu skolēniem. 

I vietā ar 55 punktiem – Uldis
Pupovs, skol. Jeļena Ertmane un
Santa Cabuļeva ar 60 punktiem,
skol. Ludmila Sokolova. Abi – no
Zilupes vidusskolas. 

II vietā ar 57 punktiem –
Viktorija Možaiko, Zilupes vi-
dussk., skol. Ludmila Sokolova.

III vietā ar 50 punktiem – Aļesja
Silarāja, Ludzas 2. vidusskola, skol.
Žanna Majevska

ar 39 p. – Artjoms Merkulovs,
Istras vidussk., skol. Marina Raka;

ar 36 p. – Marija Dukšta,
Zilupes vidussk., skol. J. Ertmane;

ar 34 p. – Tatjana Andrijeca,
Zilupes vidussk., skol. Irina
Mackeviča. 

Atzinība: Evita Tuča, Diana
Mackina, skol. I. Fjodorova, Nika
Steimakova, skol. Ž. Majevska; vi-
sas – no Ludzas 2. vidusskolas;
Svetlana Solovjova, Istras vi-
dussk., skol. Marina Raka; Jūlija
Naidenko, Jevģēnija Bogurdoviča,
Zilupes vidussk., skol. N.
Mirchulava.

Sagatavots pēc Izglītības, 
kultūras un sporta pārvaldes

informācijas

Konferencē uzstājas 64 pedagogi
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Marta sākumā Ludzas 2. vi-
dusskolas zālē notika tradicionā-
lā valsts vokālās mūzikas konkursa
„Balsis 2015” I kārta. 

Nolikums paredz, ka katrs dalīb-
nieks, solists, duets vai grupa, izpilda
trīs dziesmas. Obligātā dziesma šo-
gad bija jāizvēlas no 4 piedāvātajām
komponista Zilvera kompozīcijām,
otra – sava novada tautas dziesma,
trešā – kāda tautasdziesma pēc iz-
vēles. Šai konkursā neizmanto mik-
rofonus, nepiedalās popgrupas.
Kā atzīst Mūzikas skolotāju apvie-
nības vadītāja Ināra Dovgiallo, lie-
la nozīme ir pareizai repertuāra iz-
vēlei, kas atklāj katra dziedātāja vo-
kālās spējas. 

Konkursā piedalījās divi vokā-
lie ansambļi no Ciblas vidussko-
las, duets no Istras vidusskolas un
ansamblis no Ludzas 2. vidus-
skolas. Dalībnieku nebija daudz,
bet ar kvalitatīvu sniegumu.

Žūrija piešķīra I pakāpes dip-
lomu Istras vidusskolas duetam.
Skolotājas Natālijas Leitānes sa-
gatavotās meitenes saņēma 42, 3
punktus.  I pakāpes diploms pie-
šķirts Ludzas 2. vidusskolas an-
samblim, kas nopelnīja 40, 25 pun-
ktus (skolotāja Irina Priguna),
Ciblas vidusskolas vecāko klašu

ansamblim „Žubītes”, kas novēr-
tētas ar 40 punktiem (skolotāja
Dzintra Toporkova).  

Ciblas ansamblis „Pogas” sa-
ņēma II pakāpes diplomu.

Uz reģionālo skati, izvērtējot re-
pertuāru un dziedātāju pieredzi, iz-
virzīts ansamblis „Žubītes”.

Vanda Žulina

Interesantā skolas ikdiena

Pēdējais ziemas mēnesis, kaut arī īss, bet Istras skolā bijis ļoti pie-
sātināts. Pirmkārt, skolā notika projektu nedēļa, kuras laikā mēs pa-
veicām lielu darbu. Pamatskolas skolēni pētīja profesijas, kuras ir mūsu
pagastā. Jaunieši apmeklēja pagasta pārvaldi, pastu, bērnudārzu. Iepazinās
ar pastnieka, audzinātāja, pārdevēja profesiju īpatnībām.

9. - 12. klašu skolas audzēkņiem bija sarežģītāks uzdevums - sa-
stādīt biznesa plānu.

Jauniešiem palīdzēja uzņēmējs Jānis Romancāns. Jānis pastāstīja
par savu uzņēmējdarbību, sniedza praktiskus padomus mūsu vecāko
klašu skolēniem. Kā arī vairāku stundu garumā mūsu skolas skolēni,
pildot praktiskus uzdevumus un aprēķinus pieredzējušā uzņēmēja va-
dībā, ir spējuši sastādīt savus biznesa plānus biznesa idejām, kuras ra-
dās gatavojoties projektu nedēļai. Ceram, ka viņus iedvesmos jaunās
idejas un pēc skolas pabeigšanas viņi paliks mūsu novadā – uzsāks savu
uzņēmējdarbību.

Otrkārt, tika organizēta Retro ballīte „Čikāga 30. gados“. Vēsture
ir interesanta, bet dažreiz mūsdienu cilvēkam ir grūti iedomāties citu
laikmetu, spriežot tikai pēc mācību grāmatām un filmām. Ballītes or-
ganizatori palīdzēja mums iegrimt atmosfērā, kas valdīja Amerikā 30.
gados. Gatavošanās ballītei, apģērbu, rotu un frizūru izvēle, ļāva mums
izjust tā laika romantiku.

Vakara deju daļas laikā spēlēja retro mūzika, kas palīdzēja iedo-
māties kā notika deju maratoni! Mēs pamēģinājām dejot 15 minū-
tes bez apstājas - izrādījās, ka tas ir ļoti grūti. Taču īstie maratoni ilga
vairākas dienas. Kopumā iespaidi palika vispatīkamākie!  Paldies va-
kara organizatoriem par to, ka palīdzēja padarīt krāšņāku skolas ik-
dienu!

Ksenija Tarasova,
7. klases skolniece

Konkursā „Balsis” 
dalībnieku maz, bet skanīgi

Vijolnieces – Latgales
konkursa laureātes

4. martā Daugavpilī notika III Latgales jauno lociņinstrumentālis-
tu konkurss „Pavasara stīgas”. Ludzas Mūzikas pamatskolas 3. kla-
ses audzēkne Elizabete Valeniece konkursā ieguva I vietu, bet 6. kla-
ses audzēkne Agnese Greitāne – II vietu.  

Abas vijolnieces konkursam sagatavoja pieredzējusī skolotāja
Margarita Onufrijeva. Koncertmeistares: Viktorija Gavriļina un Inga
Afanasjeva.

Vairāk informācijas mājaslapā www.ludzamuzika.lv

15. martā četri Ludzas Mūzikas pamatskolas
audzēkņi piedalījās starptautiskā pianistu kon-
kursa Concours Musical De France atlases kār-
tā, kas notika Rīgā, Jāzepa Mediņa Rīgas 1. mū-
zikas skolā.

50 jaunie pianisti no Latvijas un Lietuvas sacen-

tās par iespēju maija vidū spēlēt prestižā starptautiskā
konkursa finālā Parīzē. Visi četri Ludzas jaunie pia-
nisti tika izvirzīti uz finālu: Ņikita Afanasjevs (skol.
Inga Afanasjeva), Dženeta Gucāne, Ērika Kuzmina
(skol. Marina Marčenoka), Ričards Marčenoks (skol.
Ērika Piterāne). 

Prieks ir izstarot un izdalīt.
Izdalīt to, kas mums pieder, 
vienalga, vai tā būtu maize

vai māja, doma vai sapnis, un
zināt, ka ir kāds, 

kas to saņem.
/Z. Mauriņa/

Pavasaris ir laiks, kad viss sāk
pamosties, nokūst biezā sniega sega
un viss sāk zaļot. No rītiem sāk či-
vināt putniņi. Bet, vai tas ir viss?
Manuprāt, zem šī vārda slēpjas vēl
daudz kas cits. 

Ludzas pilsētas pirmsskolas iz-
glītības iestāde „Rūķītis” pavasa-
ri sagaidīja ar teātra nedēļu
„Ielūdz mazie mākslinieki”. Katru
dienu bērni varēja noskatīties pa
vienai lugai „Kas teica ņau?”,
„Pazudušās krāsas”, „Kā mārīte
meklēja mājas”, „Pieci kaķi”, kur
galvenie mākslinieki bija iestādes
audzēkņi. Un nedēļas noslēgumā
darbinieki bija iestudējuši lugu bēr-
niem „Kukulītis.”

Kas tad ir šie jaukie „Rūķīša” ie-
mītnieki un ar ko viņi nodarbojas?

Iestādē darbojas 5 grupas. Savu
darbību realizējam saskaņā ar
Izglītības likumu, iestādes noliku-
mu, iekšējās kārtības noteikumiem.
Mēs strādājam ar bērniem, kuriem
ir valodas traucējumi, bērni ar so-
matiskām saslimšanām un bērni ar
kustību traucējumiem. Divās gru-
pās īsteno obligāto 5–6-gadīgo bēr-
nu sagatavošanu skolai. Iestādē dar-
bojas diennakts grupa.

Strādājam pēc metodikas, kuras
stūrakmeņi ir:

*sadarbība ar ģimeni;
*individualizācija;
*skolotāju nepārtraukta tālā-

kizglītība.
Bērni tiek uzņemti no 3 gadu

vecuma, pamatojoties uz pedago-
ģiski medicīniskās komisijas slē-
dzienu. Komisija darbojas katru
gadu pavasarī un pēc nepiecieša-
mības arī rudenī. Lai tiktu uz ko-
misiju, vecākiem ir jāatnāk uz
pirmsskolas izglītības iestādi
„Rūķītis” un jāreģistrējas. Arī šo-

gad jau ir sākusies bērnu reģis-
trācija. Lai vecāki varētu labāk
iepazīt iestādi un tās darbību, visi
interesenti tiek laipni aicināti uz
atvērto durvju dienu „Rūķītī” šā
gada 10. aprīlī plkst. 16:30.

Mēs piedāvājam:
*bērniem drošu un attīstošu

vidi;
*veselīgu un sabalansētu ēdi-

nāšanu 4 reizes dienā;
*daudzveidīgas, interesantas,

bērnu individualitātei atbilstošas ro-
taļnodarbības;

*logopēda individuālās nodar-
bības bērniem ar runas traucēju-
miem;

* koriģējošās vingrošanas sko-
lotājas individuālās nodarbības;

*iespēju visu mācību gadu rei-

zi nedēļā apmeklēt baseinu;
* regulāras sporta nodarbības un

aktivitātes ārā atbilstoši gadalai-
kiem;

* regulāras ārsta konsultācijas;
*dažādas aktivitātes bērniem

kopā ar vecākiem( talka, sporta pa-
sākumi, ekskursijas, pārgājieni, u.c.);

*iespēju pēc vajadzības bērniem
palikt iestādē pa nakti;

*bērnu sagatavošanu mācī-
bām skolā.

Pabeidzot mūsu pirmsskolas iz-
glītības iestādi, bērni tālāk turpina mā-
cības novada vispārizglītojošās skolās.  

Laipni gaidīti Ludzas pilsētas pirm-
sskolas izglītības iestādē „Rūķītis”!

Anita Jankulāne,
PII „Rūķītis” vadītāja 

vietnieks izglītības jomā 

Pavasaris „Rūķītī”

Jaunie pianisti spēlēs Parīzē
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Trešdien, 11. martā, no XI Atklātās valsts olimpiādes māj-
turībā atgriezās trīs Ludzas pilsētas ģimnāzijas skolēni, divi
no viņiem – ar izciliem panākumiem. Uģis Ūzulnieks ir ie-
guvis godpilno II vietu, kā arī sertifikātu, kas apliecina, ka
viņš bez konkursa un iestājpārbaudījumiem pēc 9. klases
var iestāties Rīgas Amatniecības vidusskolā. 

Atklātajai olimpiādei ir savs nolikums. Lai saņemtu uz-
aicinājumu tajā piedalīties, sākumā ir jāaizsūta mājas darbs.
Šoreiz bija jāizgatavo gaisa pūķis. Interesantāko pūķu au-
tori bija uzaicināti uz Amatniecības vidusskolu, kur savas
prasmes pierādīja, uzdevumu saņemot uz vietas. Uģa gru-
pā (8. -9. kl.) sacentās 52 puiši. Uzdevums: 6 stundu lai-
kā no koka pagatavot pūci. Kā atzina Uģa skolotājs Viktors
Kuprevičs, Uģa pūķis varbūt arī nebija visinteresantākais,
bet pūce gan bija izdevusies vislabāk. To novērtēja arī stin-
grā žūrija, piešķirot Uģim olimpiādes kopvērtējumā II vie-
tu. Balva – kvalitatīvs un dārgs profesionāls darbarīks – ro-
kas skrūvgriežņu komplekts. Uģis sev un skolotājam ir ap-
solījis, ka mājturībā cītīgi strādās visus turpmākos gadus.
Talants puisim ir, uzņēmība un pacietība arī. 

Uz valsts olimpiādi uzaicinājumu saņēma arī Raivis
Korņejevs. Viņa uzdevums bija pagatavot piekariņu – pie-
spraudi tauriņa formā un pārklāt ar emalju. Smalks un rū-

pīgs darbs. Godalgu savā grupā, kur startēja 60 skolēni, Raivis
neieguva, bet darbu paveica labi.

Tajā pašā dienā LU Pedagoģijas un psiholoģijas fakul-
tātes telpās sacentās meitenes. Viņas strādāja ar tekstil-
materiāliem. Materiāli katrai jāņem līdzi, un tā uz Rīgu Albīne
Hlopņicka un viņas skolotāja Vija Plenkova veda līdzi čet-
ras  lielas somas. Albīne bija vienīgā, kuru, izvērtējot mā-
jas darbus, uzaicināja piedalīties olimpiādē. Atlase bija ļoti

stingra. Par to var pārliecināties, apskatot tos aizsūtītos 4
LPĢ meiteņu mājasdarbus, kuru autores uzaicinājumu ne-
saņēma. 
Mājas darbus kopā bija aizsūtījušas vairāk nekā 300 mei-
tenes, bet uzaicināja tikai 120.
Mājās bija jāpagatavo paliktņi,
ko liekam uz galda zem trau-
kiem. Tēma – Vasara. 

Uzdevums, kas jāveic uz vie-
tas: 4 stundu laikā izstrādāt jos-
tas fragmentu 15 cm garumā.
Iedvesmai dota tautasdziesma.
Piekritīsiet, ka šis uzdevums šķi-
tīs sarežģīts pat pieredzējušām
rokdarbniecēm, ne tikai 6. kla-
ses meitenēm. Albīne par savu
darbu saņēma Atzinības rakstu. 

Apsveicam Uģi Ūzulnieku, Albīni Hlopņicku un viņu
skolotājus Viktoru Kupreviču un Viju Plenkovu! Abu sko-
lotāju audzēkņi olimpiādēs ir jau guvuši panākumus arī
agrāk. 

Vanda Žulina,
korespondente

Izcils rezultāts Valsts Mājturības olimpiādē!

STARPBRĪDIS

Atrodiet krust-
vārdu tīklā vie-
tu šiem vārdiem:

AINA
ETNA
RETS
ROTA

ALOJA
AMATA
ANSIS
DAKŠA
JĀNIS
KAKAO
LAKTA
LĪKNE
(LUDZA)
MANGO

RASĒT
SARĀT
SĒDES
SIERS
TAUTA
TESTS
TIEŠI
TORTE
TRASE
TVERT
URDZE
VIETA

ATVASE
ESTERI
INERCE
NIANSE
NIEDRE
NONETS

SEKSTA
SKONTO

ANEMONE
GRĀMATA
IGNORĒT
KANTĀTE
LORNETE
METIENI
NOTĀLĒM
NOTURĒT
STINGRA
TINTENE
TORNADO
TUTENIS

Uzdevuma atri-
sinājums – nā-
kamajā numurā

Senioru radošās darbnīcas aprīlī
Ludzas novada Bērnu un jauniešu centrs aicina seniorus interesanti

pavadīt brīvo laiku – apmeklēt nodarbības radošajās darbnīcās.
Bezmaksas nodarbības vada pieredzējuši un radoši pedagogi.

Aprīlī notiks šādas nodarbības:
10.04.2015 plkst. 11:00 „Rokdarbi”. Nodarbības vada Zoja Cvetkova.
13.04.2015 plkst. 11:00 „Datormācība”. Nodarbības vada Ivita

Kalverša.
13.04.2015. plkst. 11:00 „Radošie darbi”. Nodarbības vada Ruta

Zviedre.
13.04.2015. plkst. 12:00 „Vingrošana un fiziskās aktivitātes”.

Nodarbības vada Oksana Štrauha.
15.04.2015. plkst. 11:00 „Pērļošana”. Nodarbības vada Ilze Loce.
16.04.2015 plkst. 11:00 „Datormācība”. Nodarbības vada Ivita

Kalverša.
16.04.2015. plkst. 11:00 „Tekstilmozaīka”. Nodarbības vada Anita

Gromova.
17.04.2015 plkst. 11:00 „Rokdarbi”. Nodarbības vada Zoja Cvetkova.
20.04.2015 plkst. 11:00 „Datormācība”. Nodarbības vada Ivita

Kalverša.
20.04.2015. plkst. 11:00 „Radošie darbi”. Nodarbības vada Ruta

Zviedre.
20.04.2015. plkst. 12:00 „Vingrošana un fiziskās aktivitātes”.

Nodarbības vada Oksana Štrauha.
22.04.2015. plkst. 11:00 „Pērļošana”. Nodarbības vada Ilze Loce.
23.04.2015 plkst. 11:00 „Datormācība”. Nodarbības vada Ivita

Kalverša.
23.04.2015. plkst. 11:00 „Tekstilmozaīka”. Nodarbības vada Anita

Gromova.
27.04.2015. plkst. 12:00 „Vingrošana un fiziskās aktivitātes”.

Nodarbības vada Oksana Štrauha.
29.04.2015 plkst. 11:00 „Dārza dizains”. Nodarbības vada

Helēna Sarksne.
Nodarbības notiek Ludzā, Tirgus 22 – Ludzas novada Bērnu un

jauniešu centra telpās.

Krustvārdu mīkla 
KATRAM VĀRDAM SAVA VIETA

Skaitļu rēbusa PALAUZI GALVU atrisinājums

  9 3 1 5 8 

    
X 

    4 7 1 

   9 3 1 5 8 

 6 5 2 1 0 6  

3 7 2 6 3 2     

4 3 8 7 7 4 1 8 Sastādīja Eduards Riekstiņš

KULTŪRA UN SABIEDRĪBA

Un tomēr kaut kas ir palicis...

Nākamgad apritētu
70 gadi talantīgajai

dzejniecei un
brīnišķīgam

cilvēkam – Jeļenai
Аrbuzovai

Visa viņas dzīve bija saistīta ar Ludzu un
toreizējo Ludzas rajonu. Būdama par žur-
nālisti, viņa pazina to, kā saka - šķērsām un
gareniski, līdz pat niecīgākajam ciematiņam
un aizaugušam lauku ceļam. Bet pats gal-
venais ko Jeļena pēc sevis atstāja, tie ir vi-
ņas dzejoļi.

Tā nu gadījās, ka pirmais Jeļenas dzejas
krājums nācis gaismā tikai pēc viņas nāves.
Tas kļuva iespējams pateicoties viņas drau-
gu, kolēģu-žurnālistu pūlēm. Jeļenas brī-
nišķīgā īpatnība bija spēja un vēlme dalīties
ar dzejoļiem, veltīt tos apkārtējiem cilvēkiem.

Tikko sacerēti, tie izplatījās starp draugiem
un paziņām, pilsētām un ciemiem.

Bija nepieciešams veikt noteiktu darbu,

lai savāktu un saglabātu dzejnieces literā-
ro mantojumu. 

Viņas dzeja - svarīga un pamanāma ie-
zīme mūsu pilsētas un novada vizītkartē. Ar
talantīgajiem Jeļenas dzejas darbiem ir pa-
zīstami ne tikai Latgalē un citviet Latvijā,
bet arī ārvalstīs. Tāpēc pirms, populārās dzej-
nieces un mūsu novadnieces 70 gadu jubi-
lejas, viņas draugi, kolēģi, milzīgā dzejas ta-
lanta cienītāji nolēma sagatavot un izdot vi-
ņas dzejoļu grāmatu, dzejas tulkojumus un
prozas darbus. 

Protams, arī kādu summu piešķirs pa-
švaldība, bet šie līdzekļi nebūs pietiekami.

Noteikti, tie kas strādā pie izdevuma ie-
guldīs ari savus līdzekļus. Bet gribas, lai grā-
mata izdotos Jeļenas Arbuzovas gaišas at-
miņas cienīga. Šobrīd darbs notiek pie ma-
keta, bet kāda būs tirāža, vai izdevums tiks
ražots cietajos vākos - tas ir atkarīgs no tā,
kāda summa būs autoru kolektīva rīcībā.

Viņu vārdā aicinu novada iedzīvotājus pie-
dalīties, protams, iespēju robežās, projek-
ta īstenošanā. Izdevumā tiks iemūžināti zie-
dotāju vārdi un uzvārdi. Visiem no autoru

kolektīva vārda tiks pasniegtas dāvanas, iz-
devuma kopijas. Līdzekļu plūsmu un to pie-
lietojumu plānots publicēt avīzē, ar visu in-
formāciju būs iespējams iepazīties arī per-
sonīgi. Uzsvēršu: finanses ir nepieciešamas,
lai samaksātu par tipogrāfijas pakalpojumiem
un lai grāmata sanāktu skaista un augs-
tvērtīga. Visi sagatavošanas darbi tiek veik-
ti bez atlīdzības. Līdzekļus var pārskaitīt uz
pilsētas pašvaldības norēķinu kontu:

Ludzas novada pašvaldība
Reģ. Nr.90000017453
AS „Citadele banka”
LV64PARX0002240270004 
Noteikti janorāda: Jeļenas Arbuzovas

grāmatai
Un vēl: lūgums visiem ziedotājiem in-

formēt par savām koordinātēm pa tālr.
29819328. Šī raksta virsraksts ir topošās grā-
matas nosaukums. Tā ir rinda no Jeļenas
Arbuzovas dzejoļa, kuram ir tāds pats no-
saukums. Tā vislabāk izsaka dzejnieces at-
tieksmi pret savu darbu, un viņas likteni caur
laika prizmu.

Aleksandrs Jakimovs
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Ludzas Novadpētniecības muzejā skatāmi Zilupes
mūzikas un mākslas skolas audzēkņu radošie darbi.
Mūsu novada iedzīvotāju ievērībai zilupieši ir sa-
gatavojuši izstādi ar poētisku nosaukumu ”Ziedi māk-
slā, mūzikā, dzejā”. 

Šā gada 6. martā akordeonu un vijoļu melodisko
skaņu pavadījumā un liriskā noskaņā, ko radīja Zilupes
skolas muzikantu, dziedātāju un deklamētāju
priekšnesumi, notika mūsu iepazīšanās ar jauno māk-
slinieku darbiem. 

Pasākuma vadmotīvs – ziedi, tiem veltītas poē-
tiskas rindas, par tiem radītas neskaitāmas leģendas.
Ziedi – galvenie izstādē aplūkojamo gleznu varoņi. 

Izstādes izveides ideja pieder Zilupes mūzikas un
mākslas skolas pedagoģei Ludmilai Luckānei, vizuāli
plastiskās mākslas pasniedzējai.

Ludzas Novadpētniecības muzejā izstāde būs ska-
tāma līdz 2015. gada 8. aprīlim.

Rita Kučāne,
komunikācijas un sabiedrisko attiecību vadītāja

Ludzas Novadpētniecības muzejā –
izstāde „Ziedi mākslā, mūzikā, dzejā” 

Rokdarbu izstāde 
Isnaudas Tautas namā

Četras dienas marta vidū Isnaudas TN varēja apskatīt vietējo rok-
darbnieču un Rēzeknes lietišķās mākslas studijas „Dzīpariņš” darbu
izstādi.  Patīkami pārsteidza darbu daudzveidība. Ludmila Stafecka iz-
stādē piedalījās ar dekoriem, kas veidoti no pērlītēm, Regīna Patumse
– ar tamborējumiem, Ruta Zviedre – ar oriģinālām cepurēm un ziedu
kompozīcijām, kurās ziedi tapuši no kaprona zeķēm (nezinātājs gan
to nepateiks), Aina Voitkāne – ar smalkām pērļošanas tehnikā radītām
rotām, Inta Jekimāne – ar gaumīgiem tamborētiem apģērbiem, Marija
Sprukte – ar izšuvumiem krustdūriena tehnikā. Varēja apskatīt Irēnas
Briles pērļu rotas, Ainas Kazlovskas ģimenes darbus (Interesanta un
praktiska ideja ir par virtuves stendu, kur viegli piespraust zīmītes. Tas
pagatavots no izmantotiem pudeļu korķiem), Ēriks Guitāns bija izpi-
nis mazus groziņus. 

Studijas „Dzīpariņš” meistares
bija atvedušas austus paklājus, se-
gas, lakatus.

Svētdien, izstādes pēdējā dienā,
visi bija aicināti piedalīties deko-
ru — Lieldienu ligzdiņu – gata-
vošanas darbnīcā. Praktiskās no-
darbības vadīja meistare no
Rēzeknes Valentīna Svarinska.  No
bērza zariem, pūpoliem, sūnām tika
pagatavotas ligzdiņas Lieldienu
olām.

Tas var noderēt gan pašu mājās
kā galda dekors, gan kā laba svēt-
ku dāvana. Darbnīcā aktīvi strādāja
12 cilvēki. Lieldienu gaidīšanas laiks jau ir sācies. Kā atzina TN va-
dītāja Biruta Jermaka, rokdarbu izstādes pagastā ir jārīko, jo interese
bija liela. Jāapzina citas rokdarbnieces, jo pašlaik savus darbus pre-
zentēja tikai neliela daļa no visām meistarēm. 

Vanda Žulina

Ar aktuālām diskusijām un interesantiem
stāstiem pie klausītājiem atgriežas raidījums 

“Pi myusim Latgolā”
Savu skanējumu radio “Ef-Ei”, “Divu Krastu radio” un šogad arī “Latgales Radio” atsāks ik-

nedēļas radio raidījumu cikls “Pi myusim Latgolā”, kas latviešu/latgaliešu valodā turpinās atklāt
visu aktuālo un interesanto Latgales reģionā.

Raidījums “Pi myusim Latgolā” saviem klausītājiem ir uzticīgs jau
kopš 2012. gada. Aizvadītajā laika posmā raidījumā esam stāstījuši
gan par kultūras notikumiem Latgalē, gan par aktualitātēm un iespējām
Latgales reģionā, kā arī par Latgalē nozīmīgiem cilvēkiem, uzņēmumiem
un vietām. Pagājušajā gadā devāmies Latgales robežu meklējumos
un secinājām, ka latgaliešu valodu var dzirdēt krietni tālāk aiz kar-

tēs noteiktajām robežām. Viesojāmies pie radošām personībām, kuras savā daiļradē atspoguļo Latgales kul-
tūras bagātības, apciemojām arī aktīvas latgaliešu ģimenes, lielākus un mazākus zemniekus un uzņēmē-
jus, kā arī apzinājām Latgales jaunos politiķus.

Arī šogad ar Nacionālās elektroniskos plašsaziņas līdzekļu padomes atbalstu raidījums “Pi myusim Latgolā”
turpinās informēt klausītājus par notikumiem un aktualitātēm Latgalē, diskutēt par kultūras un sociālajiem
procesiem Latgalē, kā arī stāstīt par tiem, kuri dzīvo un strādā Latgalē un Latgales labā.

“Kuļturys afiša Pi myusim Latgolā”:
radio “Ef-Ei” – ceturtdienās plkst. 18.30 (atkārtojums piektdienās plkst. 12.30),
“Latgales Radio” – ceturtdienās plkst. 18.05 (atkārtojums piektdienās plkst. 11.05).

“Vārojam, vaicojam i viertejom Pi myusim Latgolā”:
“Divu Krastu radio” – piektdienās plkst. 15.30 (atkārtojums pirmdienās plkst. 10.30),
 “Latgales Radio” – piektdienās plkst. 16.30 (atkārtojums sestdienās plkst. 11.00).

“Eimam gostūs Pi myusim Latgolā”:
radio “Ef-Ei” – sestdienās plkst. 16.00 (atkārtojums svētdienās plkst. 18.00),
“Latgales Radio” – sestdienās plkst. 14.00 (atkārtojums svētdienās plkst. 11.00).

Visus raidījumus jebkurā laikā var noklausīties internetā pimyusimlatgola.lv, lakuga.lv, latgale.lv.

28. februārī uz Lielā Kivdolovas
ezera notika zemledus makšķerē-
šanas sacensības „Ķeries, zivtiņ!”.
Laika apstākļi nebija iepriecinoši,
tomēr sīvā konkurencē pirmo vie-
tu ieguva Valērijs Gudkovs, kura
loms bija 1,960 kg, otro vietu ie-
guva Valdis Maļavkins – loms
1,240 kg un godpilnajā trešajā vie-
tā palika Elmārs Ļubarskis – ar
lomu – 940 g.

Nominācijās „Vislielākā zivs”
balvu ieguva Oļģerts Savickis –
28,5 cm, „Vismazākā zivs” – Valdis
Maļavkins – 5,5 cm. Visvairāk ziv-
ju bija noķēris Elmārs Ļubarskis
– 35 zivis. Visjaunākais mak-
šķernieks izrādījās Guntis
Danilāns, bet vispieredzējušākais

– Pāvels Gudkovs.
Tomēr bez balvām nepalika ne-

viens. Pēc pasākuma makšķernieki
varēja sasildīties bibliotēkas lasī-
tavas telpās pie tējas tases un ne-
steidzīgi parunāties.

2015. gada vislielākā un vis-
mazākā zivs noķerta. Paldies par
piedalīšanos!

Pureņu pagasta bibliotēkas
vadītāja Ruta Zaiceva

„Ķeries, zivtiņ!” Pureņos „Galaktika” ielūdz uz koncertu
Ludzā 

Mūsu sen iecienītā grupa „Galaktika” 28. aprīlī plkst. 19:00 ielūdz
uz savu Vislatvijas koncerttūri „Labvakar, draugi” Ludzas Tautas namā.
Šāda koncerttūre ”Galaktikas” pastāvēšanas laikā, notiek pirmo rei-
zi. Tas nozīmē, ka grupai ir daudz kas sakrājies un ir ko parādīt.
Koncertprogrammā neizpaliks jau populārās dziesmas („Rāzna“, „No
visas sirds“, „Sauc atpakaļ“ u.c.). Ar grupu kopā uz skatuves būs arī
jau tautā iemīlētā, jaunā un šarmantā dziedātāja Ingrīda Balode, kura
izpildīs dziesmu „Atpakaļ ceļa nav“.     Klausītājiem tiks piedāvāta
unikāla iespēja dzirdēt pilnīgi jaunas un vēl nekur nepublicētas dzies-
mas no jaunā, topošā albuma „Galaktika un draugi“.  Koncertuzvedums
tiks ieturēts labākajās grupas „Galaktika” tradīcijās un sirsnībā – no
asarām līdz smiekliem. 

Ieeja uz koncertu tikai 5 EUR.
Gaidīsim Jūs visus koncertā, kurā caurvīta mīlestība uz mūsu mīļo

Latgali.
Uz tikšanos koncertā!

Ludzas tautas nama direktore V. Razumovska
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Izdevējs: Ludzas novada pašvaldība
Reģistrācijas apliecība Nr. М 001168
Tirāža: 4000 eksemplāri
Atbildīgā par izdevumu: Svetlana Rimša
Tulkojumi: Tatjana Iļjina, Svetlana Rimša, Vanda Žulina

Aicinām novada iedzīvotājus piedalīties avīzes veidošanā –
iesniegt aktuālu un interesantu informāciju par notikumiem,
faktiem un cilvēkiem!
Par publicētajiem faktiem un skaitļiem atbild rakstu autori.

Adrese: Raiņa ielā 16, Ludzā, LV-5701
Tālr.: 65707416; fakss: 65707402
E-pasts: prese@ludzaspils.lv
Maketēts un iespiests SIA „Latgales druka”

Svētdiena, 29. marts – Kunga Ciešana (Pūpolu)
svētdiena. Sv. Mises plkst. 9.00 un 11.00. Krustaceļš
nodomā par jaunatni un mieru pasaulē plkst. 10.00.

Pirmdiena, 30. marts – Sv. Mise plkst. 8.00,
Krustaceļš.

Otrdiena, 31. marts plkst. 17.00 – Krustaceļš, plkst.
18.00 – Sv. Mise.

Trešdiena, 1. aprīlis – Sv. Mise plkst. 8.00,
Krustaceļš.

Lielā Ceturtdiena, 2. aprīlis plkst. 17.00 – Vissv.
Sakramenta adorācija, plkst. 18.00 – Sv. Mise. Pēc
Sv. Mises – procesija uz „tumsību” altāri, Rūgto Sāpju
dziedājums. 

Lielā Piektdiena, 3. aprīlis plkst. 15.00 – Krusta
pagodināšanas dievkalpojums; plkst. 19.00 –
Krustaceļš pa pilsētu.

Klusā Sestdiena, 4. aprīlis plkst. 11.00 – Sāpju
Mātes stunda; plkst. 20.00 – Lieldienu vigīlijas diev-
kalpojums.

Lieldienas, 5. aprīlis Kunga Augšāmcelšanās pro-
cesija un Sv. Mise plkst. 9.00.

II Lieldienu diena, 6. aprīlis – Sv. Mise plkst. 10.00.

No Ceturtdienas vakara līdz Lieldienu rītam baz-
nīcā būs nepārtrauktais lūgšanu nomods. Gan indi-
viduāli, gan ar ģimenēm var nākt uz privātu lūgša-
nu pie Vissv. Sakramenta un Kristus kapa.

Grēksūdzes tiek klausītas katru dienu pirms Sv.
Mises. Lielā cilvēku daudzuma dēļ vēlams neatlikt
tās uz pēdējām dienām un svētdienām. 

***
11. aprīlī tikšanās un lūgšanu vakars bērniem un

jauniešiem – Dieva Žēlsirdības svētku vigilija.
Tikšanās laiks: no pulksten 16:00 līdz 01:00.
Programmā: Adorācija, dziesmas, aizlūgumi,

iepazīšanās un jautrība, Gaismas ceļš Ludzas pils-
kalnā, pusnakts sv. Mise. Arī vecāki un tuvinieki
aicināti ņemt dalību lūgšanā par bērniem un jau-
niešiem.

Lielās nedēļas un Lieldienu dievkalpojumu kārtība
Ludzas katoļu baznīcā

Pašvaldības informatīvais izdevums „Ludzas no-
vada Vēstis” pieejams speciāli aprīkotajos statīvos
šādās vietās:

- Ludzas novada pašvaldības ēkās Raiņa ielā
16 un 16A, Ludzā;

- Visās novada pagastu pārvaldēs;
- Visās novada bibliotēku lasītavās;
- „Vesta S” veikalā Latgales ielā 240b, Ludza;
- Veikalā „Sākums A” Kr. Barona ielā 41, Ludzā;
- Tirgus paviljonā, Tālavijas ielā 11a, Ludzā;
- SIA „Ludzas apsaimniekotājs” Kr. Barona ielā

49, Ludzā;
- „Vesta S” veikalā Tālavijas ielā 104, Ludza;
- Veikalā „Centrs” Stacijas ielā 30, Ludzā;
- SIA „Ludzas medicīnas centra” poliklīnikā 18.

Novembra ielā 17, Ludzā;
- Veikalā „Rausis” Latgales ielā 51, Ludzā;
- SIA „Ludzas maiznīca” kafetērijā Dagdas ielā

17, Ludzā;
- „Mājas virtuvē” (SIA „Gala M) Krāslavas ielā

2b, Ludzā.
Atgādinām, ka informatīvais izdevums „Ludzas

novada Vēstis” tiek izplatīts bez maksas.
Nākamais numurs iznāks 10. aprīlī.
Izdevumu varat lasīt arī internetā – Ludzas no-

vada pašvaldības mājaslapā www.ludza.lv.
Sekojiet notikumiem Ludzas novadā arī sociā-

lajos tīklos:
Facebook - https://www.facebook.com/LudzaLv
Twitterī - https://twitter.com/LudzaLv
Draugiem.lv - http://www.draugiem.lv/ludzalv/

Apsveicam!
Katru dienu savādāk iekrāso
Kāda līksma vai nopietna nots;
Tāds ir mūžs un cilvēka liktenis,
Kas tiek piedzimstot līdzi mums dots.
Ludzas novada pašvaldība sveic visus marta jubilārus, bet jo īpaši
Gaļinu Azemu (Isnaudas pagastā)
Veru Buļu (Ludzā)
Janīnu Degterevu (Isnaudas pagastā)
Vandu Dombrovsku (Isnaudas pagastā)
Zofiju Evartovsku (Ludzā)
Veru Gaidukovu (Istras pagastā)
Mariju Jermaku (Ludzā)
Viktoriju Makleri (Nirzas pagastā)
Zofiju Meikališu (Ludzā)
Mariju Obuhovu (Rundēnu pagastā)
Gaļinu Pimāni (Ludzā)
Zinaīdu Poļakovu (Ludzā)
Arnoldu Raginski (Nirzas pagastā)
Anastasiju Samohvalovu (Ludzā)
Antoņinu Silkani (Ludzā)
Veru Smirnovu (Briģu pagastā)
Zoju Smirnovu (Ludzā)
Nadeždu Šemetu (Ludzā)
Anēļu Urtāni (Isnaudas pagastā)

PASĀKUMI APRĪLĪ
1. aprīlī plkst.15:00 Pildas Tautas namā Radošās darbnīcas „Avīzes
brīnumainās pārvērtības”
4. aprīlī plkst.12:00 Istalsnas klubā tradicionālais pasākums
„Lieldienu olu krāsošana”
5. aprīlī plkst. 14:00 Isnaudas Tautas nama Zaķis Garausis aici-
na uz Lieldienu lustēšanos Martišu Liepu parkā. Būs šūpošanās,
olu ripināšana, tautas dziesmu maratons, spēles un rotaļas.
5. aprīlī plkst. 20: 00 Rundēnu Tautas namā Lieldienu pasākums
5. aprīlī plkst. 16:00 Pildas Tautas namā Lieldienu svētku koncerts
„Lieldieniņas braukšu brauca”. Plkst. 22: 00 diskotēka „80-tie,
90-tie!”
5. aprīlī plkst. 14: 00 Ņukšu Tautas namā koncerts „Nu atnāca Liela
diena!”. Piedalās Tautas nama amatieru kolektīvi.
6. aprīlī plkst. 12:00 Cirmas pagasta bibliotēkā pasākums „Lieldienās
bibliotēkā” 
6. aprīlī plkst. 15:00 Ludzas Tautas namā koncertuzvedums
„Saglabāsim Lieldienu tradīcijas” kopā ar Juri Ostrovski un
Dvinskas muzikantiem.
7. aprīlī plkst. 9:00–12:00 Ludzas Tautas namā Donoru diena 
7.–12. aprīlī Cirmas pagasta bibliotēkā zīmējumu konkurss
„Bibliotekārs bērnu skatījumā” 
12. aprīlī plkst.17:00 Ludzas Tautas namā grupas „Big Al&The
Jokers”  koncerts.  Ieeja 5 – 9 EUR.
12. aprīlī plkst. 20:00 Cirmas Tautas namā „Pavasara balle” ar gro-
ziņiem. Spēlēs Aigars no Kārsavas.
13.–14. aprīlī Cirmas pagasta bibliotēkā akcija „Grāmata uz svaru”
14. aprīlī plkst.17: 00 Ludzas Tautas namā Pareizticīgo draudzes
Lieldienu koncertuzvedums „Kristus ir augšāmcēlies!”
17. aprīlī plkst.10: 30 Cirmas pagasta pārvaldes zālē radošā dar-
bnīca „Pavasara kompozīcijas”
18. aprīlī plkst. 22:00 Rundēnu Tautas namā Atpūtas vakars
19. aprīlī plkst. 15:00 Pildas Tautas namā Starpnovadu ske-
ču parāde „Smejies vesels!”
24. aprīlī no plkst. 16:00 līdz 22:00 Pureņu bibliotēkā bibliotē-
ku nedēļas ietvaros pasākums bērniem un jauniešiem „Spoki un
joki bibliotēkā”
25. aprīlī plkst. 16:00 Isnaudas Tautas namā tikšanās ar ārstu,
Dr.Tereško tēju autoru, Arturu Tereško
25. aprīlī plkst. 22:00 Pildas Tautas namā diskotēka
27. aprīlī plkst.15:00 Istras Tautas namā Mihaila Averčenko
75. dzimšanas dienas atcerei veltīts vakars
28. aprīlī Ludzas Tautas namā plkst. 19:00 grupas „Galaktika”
koncerts „Labvakar, Latvija!”. Ieeja – 5 EUR.

NOVADA DRAUDZĒS

Neaizmirsīsim izkārt 
valsts karogu!

Būsim savas valsts patrioti, izkarot karogu:
3. aprīlī – Lielajā piektdienā;
5. aprīlī – Pirmajās Lieldienās;
6. aprīlī – Otrajās Lieldienās.

Valsts karogu var pacelt vai citādi
lietot arī tautas, darba vai ģimenes svēt-
kos, atceres dienās, kā arī citos gadī-
jumos, garantējot tam pienācīgu cieņu.
Latvijas valsts karogu drīkst lietot arī
bēru ceremonijā.

Ar Lieldienu
saulīti sirdī

Pa saulītes apvītiem ceļiem, esam pietuvo-
jušies Lielajai dienai. Lieldienas mēdz saukt par
Lielo dienu tāpēc, ka Lieldienās Kungs Jēzus
savā dievišķajā visspēcībā augšāmcēlies. Tāpat
kā Jāņu apaļais un dzeltenais siers ir vasaras sa-
ules zīme, Lieldienu šūpoles ir lielo debess šū-
poļu atgādinājums, kurās, ziemai beidzoties, šū-
pojas visa radība. Saule neredzami iekustina šīs
šūpoles, un tā ir vieta, kur savienojas visa
Lieldienu jautrība. Ja laika apstākļi mums būs
labvēlīgi, aicinām piestāt pie Tautas nama un ie-
šūpot sevī, savos bērnos un mazbērnos saules un
mīlestības enerģiju.       

Otrajās Lieldienās, 6. aprīlī plkst. 15:00 visi
tiekat mīļi aicināti uz tautas namu, lai kopā ar Juri
Ostrovski („Patrioti”) un Dvinskas muzikantiem
kā arī tautas nama amatierkolektīviem piedalītos
svētku koncertuzvedumā „Saglabāsim Lieldienu
tradīcijas” (aicināsim līdzdarboties visus svētku
apmeklētājus).   

Saulainas Lieldienas vēlot,

Ludzas tautas nama direktore 
V. Razumovska

Grupa „BIG AL & THE JOKERS”
pavasara koncerttūre Latvijā

12. aprīlī plkst. 17:00 
Ludzas Tautas namā

„Big AI &The Jokers“ vairāk nekā 10 gadus
koncertēja ar nosaukumu „Keksi“. Deviņi atrak-
tī vi mūziķi, viena no retajām Latvijas grupām, kas
uzstājas tik lielā sastāvā ar pilnu pūtēju sekciju,
padarot iespējamas sarežģītas labāko swing,
rhythm’n’blues, rock’n’roll skaņdarbu interpre-
tā cijas. Pie klavierēm – grupas mākslinieciskais
vadītājs, virtuozais Romāns Vendiņš, bungas spē-
lē Raitis Aukšmuksts, ģitāra – Juris Skrajāns, sa-
vukārt pie kontrabasa – vienmēr lab vēlīgais Pēteris
Liepiņš. Pūtēju rindas nemainīgas: saksofonisti
Eduards Raubiško, Zintis Žvarts, trompete –
Sandris Skeranskis, trombons – Uldis Ziediņš. Un,
protams, neiztikt bez grupas „sejas“ un kvalitā-
tes zīmes – atraktīvā dziedātā ja Aļģirdas Šumin-
skas jeb Big Al!

Grupa ir uzstājusies kopīgos koncertos ar pa-
sau les zvaigznēm: Smokie, Nazareth, Macy Grey,
Scorpions, Boney M, Andy Bridge, Leonidu
Agutinu u.c.

Sestdien, 4. aprīlī plkst. 9:00 
Ludzas Amatnieku centrā
(Tālavijas ielā 27a, Ludzā)

notiks

Lieldienas
Zaļais tirgus

Tirdziņā būs:
* lauku labumi – svētku galdam
* meistaru darbi – jūsu priekam un
veselībai
*zupa – cienastam

Sagaidīsim skaistos pavasara svētkus
kopā!

„Ludzas Novada Vēstu” lasītāju ievērībai
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В рамках проекта «Реставрация Лудзенской
Большой синагоги и возрождение еврейского ду-
ховного наследия» начались работы по восста-
новлению здания синагоги. Строительные работы
будет выполнять ООО «Warss+», строительный над-
зор будет осуществлять ООО «Jurēvičs un Partneri».
Проект по восстановлению здания разработал опыт-
ный архитектор Петерис Блумс, который также бу-
дет выполнять авторский надзор этих работ.

Лудзенская Большая Синагога включена в спи-
сок государственных памятников культуры, как уни-
кальный памятник деревянной архитектуры. Во вре-
мя реставрации предусмотрены работы, которые
помогут сохранить подлинность здания. Особое вни-
мание будет уделено сохранности деревянных де-
талей и их реставрации. После реализации проекта
в реновированном здании Большой Лудзенской си-
нагоги будет образован филиал Лудзенского
Краеведческого музея и созданы четыре экспози-
ции об истории Лудзенских евреев.

На прошлой
неделе была на-
чата выборка об-
разцов древеси-
ны здания сина-
гоги, которые по-

могут точно определить возраст строения.
Также была организована творческая мастер-

ская, во время которой были созданы два позна-
вательных короткометражных фильма о выдаю-
щихся земляках – фотографе Вульфе Франке и все-
мирно известном кинодокументалисте Герце
Франке. Клипы создавали команда Лудзенского
Краеведческого музея и команда сотрудников глав-
ной библиотеки. Эти фильмы станут основой для
мультимедийных экспозиций, которые будут раз-
мещены в здании синагоги.

Оба мероприятия проходили в сотрудничестве
c работниками Хордаландским Музейным цент-
ром из Норвегии.

Занятиями в мастерской руководила Мариела
Норхейм, исследования здания провели экспер-
ты Арилд Саетре и Солвейг Ёрдал.

Созданные в творческой мастерской фильмы
можно посмотреть на www.ludza.lv.

О проекте

Проект № ERZLV04/GSKMS/2013/09
«Реставрация Лудзенской Большой синагоги и воз-
рождение еврейского духовного наследия» реа-
лизуется используя выделенные средства из
Исландии, Лихтенштейна и Норвегии при по-
средничестве финансового инструмента
Европейской Экономической зоны в размере 201
875 EUR.

При помощи ЕЭЗ и
Норвежского финансово-
го инструмента, Ислан дия,
Лихтенштейн и Норвегия
способствует сокращению
социального, экономиче-
ского различия и укрепле-
нию двусторонних отношений со странами-по-
лучателями в Европе. Все три страны тесно со-
трудничает с ЕС в соответствии с договором
Европейской Экономической зоны (ЕЭЗ).

Предусмотренный объем ЕЭЗ и Норвежского
финансового инструмента на 2009-2014 г. со-
ставляет 1,79 млрд евро. Норвегия обеспечива-
ет около 97% от общего объема финансирования.
На получение финансирования могут претендо-
вать NVO, научно-исследовательские и акаде-
мические учреждения, а также общественный и
частный сектор 12-ти новых странах-членов ЕС,
в Греции, Португалии и Испании. Сотрудничество
с учреждениями стран — доноров очень широк
и действия можно реализовать до 2016 года.

Основными поддерживаемыми областями
являются: защита окружающей среды и измене-
ния климата, научные исследования и стипендии,
гражданское общество, здоровье и дети, равно-
правие полов, справедливость и культурное на-
следие.

Светлана Римша, 
специалист по связям с общественностью

Началисьреставрационные работы
здания Лудзенской Большой синагоги

СЖИГАНИЮ ПРОШЛОГОДНЕЙ
ТРАВЫ - НЕТ!

Сошел снег, во многих местах из-под снега выглянула нескошенная
прошлогодняя трава и вместе с эти активизировались поджигатели про-
шлогодней травы. Лудзенское краевое самоуправление напоминает
- сжигать прошлогоднюю траву категорически запрещено! Сжигая
сухую траву, под угрозу попадает имущество, здоровье и жизнь лю-
дей. В результате сжигания прошлогодней травы горят поля, сгорают
здания и страдают или даже гибнут люди, а также наносится суще-
ственный вред окружающей среде и биологическому разнообразию.

За последние две недели резко возросло количество пожаров про-
шлогодней травы. Только в период с 11 по 20 марта бригады
Лудзенского отделения Государственной пожарно-спасательной служ-
бы Латгальского региона получили 14 вызовов на места сжигания
прошлогодней травы в Лудзенском крае. Для сравнения: в Карсавском
крае - 5 вызовов, в Зилупском крае - 6, в Циблском крае - 1.

Повреждения, причиненные огнём -  большие. Например: 17 мар-
та в Рулеве Рунденской волости выгорела большая площадь ве-
личиной 40 000 квадратных метров, 18 марта в Бригской волости
- 300 000 квадратных метров, 19 марта в Дубинове Цирмской во-
лости - 200 000 квадратных метров.

Даже задымление, которое возникает в результате сжигания про-
шлогодней травы вредно для людей. Дым - это смешение газов и твер-
дых частиц различных размеров, который выделяется в результате го-
рения растительных остатков и различных отходов.Химический состав
дыма зависит от состава горящего материала, температуры пламени и
ветра.  Самоуправление призывает также родителей и учителей разъ-
яснять детям о возможных последствиях сжигания прошлогодней тра-
вы, уделяя особое внимание вопросам пожарной безопасности.

14 апреля в прямом эфире телеканала Re:TV
в 18:45 на Ваши вопросы ответит предсе-
датель Лудзенской краевой думы Алина
Генделе (Латгальская партия).
Интересующие Вас вопросы вы можете за-
дать во время прямого эфира по телефону
64622859, или до начала передачи отпра-
вить их по электронной почте
lrt.zinas@lrtv.lv или prese@ludzaspils.lv.
Внимание! Прямые эфиры Re:TV в на-
стоящее время доступны только абонентам
наземного телевидения.

Получите ответы на важные вопросы в прямом эфире ТВ!Получите ответы на важные вопросы в прямом эфире ТВ!

Напоминаем важные
номера телефонов

Поздний вечер, выходной день, практи-
ка Семейного врача закрыта, а вы внезап-
но заболели, обострилась хроническая болезнь и не знаете, как
поступить. Напоминаем, что имеется доступный консульта-
тивный телефон Семейного врача: 66016001. Он работает
по рабочим дням с 17:00 до 8:00 утра, в праздничные дни - круг-
лосуточно.

Если у вас появились вопросы о том, какие медицинские услу-
ги обеспечивает государство, звоните по бесплатному теле-
фону 80001234 по рабочим дням в рабочее время.

Призываем пожертвовать средства
Для того, чтобы здание синагоги могло бы полноценно функ-

ционировать и можно было бы установить экспозиции об ис-
тории Лудзенских евреев и духовного наследия, здание не-
обходимо еще подключить к сети водоснабжения и канализации,
наладить систему подачи электроснабжения, систему пожарной
сигнализации и отвода молнии, провести реставрацию мебели
и оборудования, купить оборудование. Для этого необходимы
дополнительные финансовые средства от 150 000 до 180 000 евро.

Самоуправление призывает пожертвовать средства
всех, кто может и хочет внести свою посильную лепту в со-
хранение уникального памятника культуры и популяри-
зацию культурных ценностей, перечислив на счет само-
управления пожертвование с пометкой «На реконструкцию
здания Лудзенской Большой синагоги»:

Ludzas novada pašvaldība
Reģ. Nr.90000017453
AS „Citadele banka”
LV64PARX0002240270004

ЕСЛИ НА УЛИЦЕ НЕТ ОСВЕЩЕНИЯ

Лудзенское краевое самоуправление ин-
формирует, что за освещение улиц и дворов в

городе Лудзы отвечает ООО „Strāva”. В случае повреждения
освещения просьба звонить в рабочие дни с 8:00 до 17:00 по
телефону 65723971.

Обязанность каждого владельца квартиры,
как платить за потребление воды, по показа-
телям счётчиков потребления воды, так и про-
порционально данным показателям платить за
разницу расхода воды, которая образуется меж-
ду показаниями общего счетчика дома и счет-
чиками квартир. Как уже было написано в пре-
дыдущем номере „Вести Лудзенского Края” (от
13.03.2015. № 5 (61), 2.стр.: „Чтобы не пере-
плачивать за разницу воды”), это определяет
Закон собственности квартиры и правила
Кабинета министров № 1013 от 09.12.2008
„Порядок, по которому владелец квартиры в
многоквартирном жилом доме рассчитывает-
ся за услуги, связанные с использованием квар-
тирной собственности”.

В ООО „Ludzas apsaimniekotājs” узнали: если

в многоквартирном доме будет зафиксирована пе-
реплата за воду, и дому будет подано меньше воды,
чем жители указали в показаниях, то будет про-
изведен перерасчет. Разница будет пересчитана
в счете следующего месяца. Таким образом, фик-
сированная разница или переплата будет отми-
нусована в счете следующего месяца. Переплата
в счете будет указана со знаком минус. 

Перерасчеты не будут проведены в тех квар-
тирах, в которых разница воды будет рассчи-
тана в соответствии с 19.1 пунктом вышеука-
занных правил КМ. 

ООО „Ludzas apsaimniekotājs” в настоящее
время проводит преобразование программного
обеспечения. После произведенных в про-
грамме изменений в уведомлениях показания
воды будет отражен также и перерасчет.

ОТВЕЧАЕМ НА ВОПРОСЫ
Будет ли проведен перерасчет, если за воду переплачено?
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Номерные знаки на домах –
это важно!

Номерные знаки здания – это визитная карточка дома, которая
позволяет без лишних усилий найти нужное место в городе или
в поселке. На всей территории самоуправления должны соблю-
даться единые правила о размерах номерных знаков, цвете и ме-
сте размещения. 

Это предусмотрено обязывающими правилами № 6 Лудзенского
самоуправления „Порядок размещения указателей номерных зна-
ков домов, улиц или названий площадей в Лудзенском крае” (см.
на домашней стр. края www.ludza.lv в разделе Pašvaldība àSaistošie
noteikumi).

В приложении точно указаны все размеры, цвет, высота раз-
мещения указателей номерных знаков. Буквы и цифры номерно-
го знака для сельских домов на зеленом фоне, в историческом цент-
ре города, здания которого является памятником градостроительства
- на коричневом фоне, в остальной части города – на темно-си-
нем фоне. 

Например, на сельской территории в густонаселенных местах
(на селе) номерные знаки здания должны быть темно-зеленого цве-
та (код цвета RAL 6005.111.04.63010) с белыми полями. В назва-
нии необходимо указать присвоенный адрес имущества.

В правилах предусмотрено, что идентичные образцы номер-
ных знаков должны быть заменены до 1 мая 2015 года. Просим
всех владельцев и управляющих домами, которые еще не успели
это сделать, привести в порядок визитную карточку своего дома! 
Если у вас есть сомнения, то более подробную информацию вы
можете получить в краевой строительной управе (тел. 657 7126)
или в управлениях волостей. Номерные знаки для зданий изго-
тавливают многие фирмы. Самоуправление сотрудничает с ООО
LATSING, номерные знаки изготавливают также Резекнская фир-
ма „Zeize” и еще многие другие компании. 

Номерной знак не роскошь - это необходимость!
Подготовила Ванда Жулина

Получив очередной счет за коммунальные
услуги квартиросъемщики или владельцы
многоквартирных домов могут видеть поле, где
указана общая задолженность дома, сумма ко-
торой может быть значительно большой.
Добросовестные плательщики часто делают вы-
вод, что с должниками проводится не достаточ-
но работ. Какова же истинная ситуация, выясним
в разговоре с взыскателем задолженностей ООО
„Ludzas apsaimniekotājs” АНАТОЛИЕМ МИ-
НИНЫМ. На этой должности он уже второй год.

- Цифры показывают, что ситуация с платежами
постепенно стабилизируется. Я убедился, что с каж-
дым арендатором и владельцем квартиры, у кото-
рого начинает накапливаться долг, нужно встретиться
и все обсудить. Один китайский мудрец сказал, что
причина часто является более важной, чем резуль-
тат. Согласен: надо выяснить, почему накопился долг
и помочь найти решение. Встречаются очень раз-
ные ситуации. Я не могу предложить человеку ра-
бочее место или дать ему деньги, но вместе мы мо-
жем распланировать, как составить график плате-
жей, чтобы была возможность постепенно распла-
титься. Именно поэтому важно пригласить на беседу
тех, чей долг составляет от 500 до 1000 евро или мень-
ше, а не ждать, когда долг достигнет большой сум-
мы и погасить долг станет трудней или вообще не-
возможно - так считает Анатолийс Мининс.

- Тем не менее, каждый год ООО „Ludzas
apsaimniekotājs” подает в суд несколько де-
сятков прошений о взыскание долга или вы-
селение из квартиры. Всё-таки не всегда про-
филактические меры работают.

- К сожалению, это так. В прошлом году рас-
смотрено 22 дела, все решения суда в пользу
„Ludzas apsaimniekotājs”.  Общая сумма, под-
лежащая возмещению, достигла 41 189, 66 евро.
В конце года еще 28 дел находились в суде: об-
щая сумма их долга составляет 45 668, 28 евро.

В первые месяцы 2015 года уже 6 решений суда
в пользу „Ludzas apsaimniekotājs”. 25 дел нахо-
дятся в суде и готовятся еще 8 дел. 

- Как дело попадает в суд?
- Каждый месяц я изучаю ситуацию платежей,

сумму долгов и высылаю приглашения явиться на
беседу их владельцев и арендаторов, чья сумма за-
долженности превышает трех месячную сумму пла-
тежа или в течение трех месяцев услуги не опла-
чены. В прошлом году были высланы 768 при-
глашений. На переговоры пришли 390 (51%). В 93-
х случаях были составлены соглашения.

В этом году на приглашение откликнулись 39 долж-
ников из 55 - 71 % от приглашенных. В этом году уже

заключено 20 соглашений о добровольном возврате дол-
гов. Но, как видите, не все реагируют на приглашение. 

Следующий шаг-предупреждение. В прошлом году
было разослано 256 предупреждений, в начале этого
года - 18. Следующий шаг - исковое заявление в суд.

- Есть мнение, что владельцев приватизиро-
ванных квартир из квартиры выселить не могут.

- Это ошибочное мнение. Владелец тоже может по-
терять приватизированную квартиру. В случае, если
после решения суда владелец не возвращает сумму дол-
га, судебный исполнитель продает квартиру на аукционе.
Конечно, до такого печального исхода можно не дой-
ти, если должник договорится с судебным приставом
и обязуется выплатить задолженность по частям.

На арендаторов квартир самоуправления, кото-
рые накопили долги, подготавливаем исковое за-
явление в суд – взыскать долг и расторгнуть дого-
вор аренды (в прошлом году было 27 таких дел). Это
относится ко всем членам семьи. Суд принимает ре-
шение, нужно ли указывать жилую площадь или нет
после выселения из квартиры.

В отличие от приватизированных квартир, где за
возврат долга отвечает владелец квартиры, в квар-
тирах самоуправления за возврат долга солидарно
отвечают все совершеннолетние члены семьи.

Это неприятные вещи, еще раз советую всем, у
кого накапливаются долги, не тянуть с погашени-
ем, прийти на собеседование и искать решение. Сама
по себе проблема не разрешится. Если дело попадает
в суд, то к долгу прибавляется еще и сумма судеб-
ных издержек. Было несколько случаев, когда долж-
ник еще до судебного заседания оплатил всю сум-
му долга, и дело было закрыто, но не все могут за-
платить за один раз сумму долга за год.

- Каковы наиболее частые причины, почему про-
исходит накопление долгов?

- Причины самые разные. Самая главная причина
- экономическая ситуация. Бывают случаи, когда че-
ловек потерял работу и остался без постоянного до-
хода, но бывают случаи, когда доходы имеются, од-
нако оплату услуг не считают приоритетом. Не все-
гда должники бедные люди. Именно поэтому нуж-
но разбираться в каждой ситуации. 

Планировал свою работу по месяцам на
весь год, мое видение таково, работая си-
стематически и серьезно, удастся существенно
снизить долг общей суммы.

Анатолийc Мининс доступен каждый рабочий день
в главном здании ООО “Ludzas apsaimniekotājs”. К
нему можно прийти и без официального приглашения,
чтобы договориться о решение проблемы. 

Ванда Жулина

Каждому придется возвращать
долг самому

О крупногабаритных отходах
Самоуправление Лудзенского края просит жи-

телей Лудзенского края не оставлять крупнога-
баритные бытовые отходы (диваны, шкафы, стулья
и д.р.) в непредусмотренных для этого местах, а
доставлять на площадь сортировки в ООО
“LUDZAS APSAIMNIEKOTĀJS” по адресу ул.
Рупниецибас 2А, Лудза, заплатив только за ути-
лизацию отходов. Можно также заказать в ООО
“LUDZAS APSAIMNIEKOTĀJS” технику для сбо-
ра крупногабаритных бытовых отходов, заплатив
за дополнительные транспортные расходы.
Самоуправление информирует, что бесплатно на
сортировочную площадку по адресу ул.
Рупниецибас 2А, можно доставить сортирован-
ные бытовые отходы (стеклянные и ПЭТ-бутылки,
картон, макулатуру, металлические банки, тет-
рапаки) и использованную бытовую технику. В
случае, если использованную бытовую технику
своими силами нет возможности доставить на при-
емный пункт сортировочной площади, сотрудники
ООО “LUDZAS APSAIMNIEKOTĀJS” вы-
езжают на дом для сбора использованной быто-
вой техники (на территории города Лудзы).

Самоуправление дополнительно информиру-
ет, что на территории города систематически раз-
мещаются камеры видеонаблюдения, на которых
зафиксированы моменты, когда из электротова-
ров, расположенных в неподходящих местах, де-
монтируются металлические предметы в целях

наживы, а остальные детали электротоваров в ре-
зультате демонтажа остаются разбросанными на
ближайшей окрестности.

Самоуправление просит жителей, которые де-
лают ремонт дома, квартиры или ремонт других
помещений, запросить у ООО “LUDZAS
APSAIMNIEKOTĀJS” крупногабаритный ме-
таллических контейнер для строительных отхо-
дов, а не выбрасывать бытовой мусор в контей-
нер. Контейнеры для бытовых отходов не пред-
назначены для вывоза строительного мусора.

Обязывающие правила Лудзенского краевого
самоуправления от 28.04.2011 № 9 „Правила об-
хозяйствования бытовых отходов“ определяют по-
рядок, каким образом должен быть организован
вывоз мусора, полный текст обязывающих пра-
вил находится на домашней странице Лудзенского
краевого самоуправления www.ludza.lv в разделе
Pašvaldība àSaistošie noteikumi.

Несоблюдение и нарушение обязывающих пра-
вил административно наказуемо, выписывается
или предупреждение или налагается штраф.

Контактный телефон для вопросов по вывозу
мусора: 65707336

За чистую, приведенную в порядок 
и безопасную окружающую среду!

Айварс Страздс,
инженер окружающей среды

Что делать с найденными
архивными документами

Латвийский Национальный архив в феврале этого года через
интернет-портал получил информацию об обнаруженной на чердаке
дома „Planīcas”  в Кулдигском крае, Курмальской волости, объемной
архивной информации конца 19 века, отображающей историю во-
лостного правления. Найденые документы были переданы в му-
зей Кулдигского края. Данная информация была опубликована так-
же на домашней странице музея Кулдигского края (www.kuldi-
gasmuzejs.lv).

Несколько лет назад в музей другого самоуправления были пе-
реданы евангелическо-лютеранские церковные книги с записями
регистра актов гражданского состояния конца 18 века. В практи-
ке Латвийского Национального архива периодически повторяются
ситуации, в которых архивные ценные документы не передают-
ся в Латвийский Национальный архив, как это определяет Закон
об архивах, а попадают или в другую страну, или на хранение в
учреждения самоуправлений. Латвийский Национальный архив
допускает, что в большинстве случаев передача таких историче-
ски важных документов в другие учреждения происходит случайно,
скорее всего из-за неинформированности.

Чтобы избежать подобных ситуаций в будущем, Латвийский
Национальный архив информирует, что Архивным законом за
Латвийским Национальным архивом установлены функции хра-
нить полученные в Латвии и за пределами Латвии документы ар-
хивной ценности (статья 20), а также указано, что бесхозные до-
кументы архивной ценности переходят в госсобственность и на
хранение в Латвийском Национальном архиве (статья15, пункт 7).

О найденных или полученных на территории самоуправ-
лений документах, которые созданы в предыдущие периоды
истории Латвии в различных государственных или местных
органах власти и учреждениях самоуправлений, просим не-
замедлительно сообщать в Латвийский Национальный архив
или в его подразделения.

Завтра - час Земли 2015
Уже в девятый раз во

всем мире, и в Латвии, прой-
дет масштабная кампания -
час Земли. В рамках этой ак-
ции объединяются не-

сколько миллионов человек, делясь возможно-
стями и целями о том, как создать устойчивый мир.

Всемирный Фонд Природы призывает:

- Организовать Час Земли и мероприятия, по-
свящённые охране природы в своих домах, на ра-
бочих местах, на предприятиях и в организациях!

- Принять участие в мероприятиях Час Земли
по всей Латвии!

- Думать и действовать дружелюбней к окру-
жающей среде каждый час и каждый день!
Час Земли 2015 будет отмечаться 28 марта с
20:30 до 21:30.

Новое видео Часа Земли вы можете посмот-
реть на: http://www.earthhour.org/official-videos
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Информационные семинары для фермеров

13 апреля в большом зале Лудзенского краевого самоуправления
(3-ий этаж, ул. Райня 16, Лудза) пройдут информационные семинары
для фермеров об актуальностях и мероприятиях программы по раз-
витию Села.

В 10:00 семинар „Актуальности в области внедрения пла-
ты за площадь в 2015 году (в т.ч. требования к озеленению, под-
держка биологического сельского хозяйства)”. Лектор – Марина
Сумарокова, руководитель отдела Прямых платежей Европейского
Союза СПС восточно-латгальского регионального сельскохозяй-
ственного управления. Семинар организует Лудзенское бюро
Латвийского Центра сельских консультаций и образования.

В 12:00 семинар „Об альтернативных возможностях ис-
пользования биомассы травы”.

Организаторы семинара – эксперты Рижского Технического уни-
верситета, ООО „BioRE”, Латвийского фонда Природы и
Балтийского экологического Форума – познакомят участников с
исследованиями о возможности использовать биомассу травы для
биотоплива (биогаз и биобутанол) и производством гранул из тра-
вы, а также с практическим опытом такого рода за рубежом. По
окончанию семинара запланирована дискуссия о перспективах про-
изводства этого продукта в Лудзенском крае.

Семинар организован Европейской Комиссии LIFE+ в рамках
программы софинансированного проекта Природное и биологи-
ческое разнообразие „Альтернативы использования биомассы воз-
можности использования разнообразие биологических лугов и со-
держание услуг экосистем” (LIFE GRASSSERVICE).

СЕЛЬЧАНАМ НА ЗАМЕТКУ

Регина Воробьева –
(Латгальская партия), рабо-
тает в Постоянном комитете
по социальным, образова-
тельным и культурным во-
просам.

Депутатом в самоуправ-
ление меня избрали уже
второй раз. В этом созыве ра-
ботаю в Комитете по соци-
альным, образовательным и

культурным вопросам. Так как я медик с более чем
30-летним стажем работы, а также в настоящее вре-
мя работаю помощником врача в Нюкшах и в
Исталсне, самый актуальный вопрос для меня это
вопрос о доступности медицинских услуг.

В сельской местности население сильно со-
кратилось, но в наших волостях фельдшерские пунк-
ты при поддержке самоуправления сохранены.
Считаю, что это очень правильно, когда каждый жи-
тель волости может дозвониться до своего по-
мощника – врача, прийти в фельдшерский пункт
или подать заявку на домашний визит. Не нужно
ждать неделями. Думаю, что работа фельдшерского
пункта и прием семейного врача хотя бы раз в одну,
две недели необходимо сохранить и в дальнейшем
- независимо от численности населения. Большая
часть сельских людей уже в возрасте, многие оди-
ноки, съездить в городскую поликлинику не каж-
дый может.

Беседуя со своими пациентами, убедилась, что
многие не информированы, где искать помощь, ка-
кую поддержку может предоставить самоуправле-
ние и другие учреждения. В таком случае связываюсь
с необходимыми специалистами для решения этой
проблемы. Конечно, я бы поступила также, если бы
не была депутатом, но теперь у меня есть более под-
робная информация, а также больше возможностей
помочь. Жители приходят ко мне на приемы, но так-
же они могут звонить, задавать свои вопросы и в
другое время.

Открытие вытрезвителя большой плюс в го-
роде и в крае. Это реально облегчает работу медиков.
Наконец-то решена проблема, куда доставить че-
ловека, которому не нужна помощь врача, а на ули-
це человека нельзя оставить. 

Проблемой нашей больницы является неспо-
собность привлечь новых специалистов, но эта про-
блема не только у нас, но и во многих регионах. Есть
очень маленькая надежда, что наш Медицинский
центр может когда-нибудь снова станет больницей
неотложной помощи, что в интересах края и го-
сударства было бы рационально, использовать хо-
рошую материальную базу.

У меня спрашивают о строительстве бассейна
в Лудзе, это было одним из предвыборных обе-
щаний. Бассейн будет. Идею поддерживают мно-
гие депутаты и это не невозможно. Конечно, в этом
году не получится, нужны средства на рекон-
струкцию НД, но в следующем году строительство
бассейна может уже начаться. То, что бассеин не-
обходим, подтверждает пример Балви. Город не
больше, чем Лудза и услуги бассейна востребова-
ны. Эта возможность позволит поддерживать здо-
ровый образ жизни.

Еще одна актуальность в городе - подача горя-
чей воды в летний период. Согласна с тем, что в
21 веке горячая вода должна быть в течение всего
года (за исключением короткого периода проведения
ремонтных работ). Определять это будут сами жи-
тели. 26 марта на дискуссии за Круглым столом бу-
дет обсуждаться этот вопрос. Если состоится го-
лосование депутатов, то буду голосовать за. 

Есть много болезненных вопросов, которые рано
или поздно нужно решать: будущее детского дома,
существование сельских школ. К каждому этому
вопросу отнесусь с большой ответственностью.

Лудза приведена в порядок. Считаю, что сред-
ства потрачены с умом и по-хозяйски. В дальней-
шем еще больше нужно использовать возможность
реализовывать проекты с привлечением средств ЕС.

Это уже удалость во многих случаях. 
Каждому из нас нужно не только спрашивать, что
дает самоуправление, но и самим нужно что-то де-
лать для своего края. Хотя бы привести в порядок
территорию вокруг своих домов.

Мой приоритет - социальные
вопросы

Ольга Петрова – (Центр
Согласия), работает в
Постоянном комитете по со-
циальным, образовательным
и культурным вопросам.

Деятельность депутата
многопланова и не ограничи-
вается работой в комиссиях и
заседаниями думы. Главное –
это контакт с людьми, жела-
ние им помочь разобраться с

конкретной ситуацией, дать совет, направить в кон-
кретную институцию или к должностным работ-
никам. И вовсе необязательно, что люди придут к
тебе во время депутатских приемов – это может быть
встреча на улице, телефонный звонок. Обратиться
могут как те, кого я знаю, так и совершенно не-
знакомые люди, к примеру, помнящие меня по ра-
боте в управлении Цирмской и Пуреньской воло-
стями. Какие направления и конкретные проекты
работы думы для меня приоритетны? Все, что со-
циально ориентировано, продумано и может реально
улучшить жизнь людей. Наш край – это большой
и многогранный организм, который должен раз-
виваться равномерно и без ущерба какой-либо из
сфер. Но сказанное не исключает наличия „боле-
вых“ точек, куда, в первую очередь, должны быть
направлены депутатские усилия и внимание.
Конечно, нужно отремонтировать Лудзенский НД...
Краю также нужна, в том или ином виде, но до-
ступная людям с низким материальным достатком
общественная баня, нужно обеспечивать бесплат-
ными обедами по возможности большее количе-
ство школьников и т.д. Как человеку и депутату, хо-
телось бы помочь всем. Я также понимаю, что са-
моуправление ограничено в своих финансовых воз-
можностях и его активность зависит от денежных
поступлений в краевой бюджет. Поэтому важно сти-
мулировать в крае предпринимательскую дея-
тельность. Только это может улучшить реальную
ситуацию. Каждое самоуправление стремится при-
влечь инвесторов и быть привлекательнее для биз-
неса. Нужно искать оригинальные идеи, основан-
ные на очевидных наших преимуществах.
Предположим, туризм. Большая часть российско-
го туристического автопотока в Ригу и Юрмалу про-
ходит через наш край. Но мало городов в стране
могут похвастаться таким количеством озер в чер-
те города, как Лудза. Так почему бы не попытать-
ся часть этого автопотока хотя бы на время не за-
держать у нас? В последнее время наш город пре-
образился: стал чистым, ухоженным и привлека-
тельным. Для начала нужно сделать вполне эле-
ментарные вещи: у каждого въезжающего в нашу
страну россиянина должна быть красочная ин-
формация о Лудзе; он должен знать, что здесь жил
герой Отечественной войны 1812 года, сохранилась
его усадьба. И это только один из примеров, а их
может быть множество. Турист посмотрит, по-
обедает, может быть переночует, оставит деньги,
а заберет хорошие воспоминания и поделится ими
с друзьями и знакомыми.

Несмотря на разную политическую принад-
лежность, мы, депутаты, все же являемся одним ра-
бочим коллективом, нацеленным на решение об-
щих задач. Все мы заинтересованы в процветании
родного края. Могу о себе сказать, что настроена
на прагматичную работу, сотрудничество и всегда
рада помочь каждому, кто обратится, если это бу-
дет в моих силах.

Депутаты самоуправления - 
о самом важном в жизни края

Перед выборами обещали в Лудзе бассейн. Он будет.

Более 50 тысяч молодых людей в Латвии в воз-
расте от 15 до 29 лет не учатся, не работают и не осваи-
вают профессию, при этом только чуть больше 20
тысяч из них получают помощь в поиске работы. Эта
проблема – общая для многих стран Европейского
Союза и все же многие регионы, такие как Латгалия,
она затрагивает особенно сильно.

Для того, чтобы уменьшить безработицу среди мо-
лодежи, при поддержке Европейской Комиссии осу-
ществляется программа «Молодежная гарантия». Она
предусматривает как поддержку в овладении навы-
ками необходимой профессии на рынке труда (про-
хождение курсов), так и помощь в поиске работы.

В программу, которая продлится до 2020 года, во-
влечены Государственное агентство занятости, бо-
лее 40 профессиональных учебных учреждений под
руководством Государственного агентства под-
держки образования и Агентство международных мо-
лодежных программ в сотрудничестве с само-

управлениями по всей Латвии.
Летом этого года Агентство международных мо-

лодежных программ планирует вовлечь молодых лю-
дей в проект с обеспечением менторской и мотива-
ционной поддержки.

Своим участием программу «Молодежная га-
рантия» поддерживают многие известные люди – те-
леведущий Мартиньш Козловскис, руководитель
Ghetto Games Раймонд Элбакян, певица Лиене
Шомасе, дирижер и специалист по общественным
отношениям Государственного агентства занятости
ИнтсТетеровскис, которые имеют большой опыт об-
щения с молодежью.

Задача известных в обществе людей – рассказать
о возможностях, которые открывает «Молодежная
гарантия», и побудить молодых людей их исполь-
зовать. 

Более подробная информация: 
www.jauniesugarantija.lv.

Латгальской молодежи помогут найти работу

 

НАШИ ЗЕМЛЯКИ
„Надежда” 20-тилетней

закалки
„Надежда” („Cerība”) – так называется самое большое

крестьянское хозяйство в Бригской волости. Если вы едете из Лудзы
в Зилупе, перед центром Бриг, в Поддубье, вы наверняка летом
заметите на лугу большие стада коров. Там и находится ферма,
которая, в отличие от большинства других построенных в колхозное
время ферм, не разрушена, а восстановлена и выполняет свои функ-
ции. В „Надежде” работают Юрис и Лилиоза Валейни.

Фото: Юрис Валейнис у своего парка техники. Первый трак-
тор в свое время привезен из Себежа, который был куплен за
трубы, произведённые на „Полимере”, последние приобрете-
ны с поддержкой Европейского проекта.

Из города обратно в деревню
Еще в самом начале 90-ых годов Лилиоза была бухгалтером в

Лудзенском филиале банка « Балтия» („Baltija”). Юрис, по про-
фессии строитель, работал на Фелициановском производстве
«Полимер» („Polimērs”). У них была квартира в Лудзе и никаких
планов на возможное будущее в сельском хозяйстве. Все изменилось
очень быстро. Началось восстановление прав на наследство, нуж-
но было думать, что делать с землей предков Лилиозы.

- Не могла даже представить, что здесь будут ходить по-
сторонние люди, не могла этого допустить - вспоминает хозяйка
о чувствах того времени. Весной в 1992 году на 16 гектарах зем-
ли началось хозяйствование. Первым здесь всерьез начал рабо-
тать Юрис. Начал с капусты. Вскоре выяснилось, что с этим да-
леко не уедешь: большие города далеко, негде реализовать вы-
ращенное. Производить можно много чего, проблема в том, кто
это все купит. Попробовали выращивать картофель, в свое вре-
мя купили индеек, пока не дошли до коров.

У Лилиозы в то время уже работа в тонущем банке стала невы-
носимой в плане психологическом. Жалко было клиентов, которые
потеряли свои вклады, но помочь не могла. - Приходили пожилые
люди за своими деньгами на похороны, но и им приходилось отка-
зать. Теоретически все уже вроде поняли, что не мы виноваты, а
с клиентом нужно было разговаривать нам. В то время я бежала
из города, из-за этого нервного напряжения. Свою ферму посте-
пенно расширяли и развивали – рассказывает Лилиоза.

Продолжение на стр. 12
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Продолжение со стр. 11
Сейчас, за 23 года своего существо-

вания „Надежда” обхозяйсвует около 200
га (это площади также леса и земли, не-
используемой в сельском хозяйстве), еще
часть арендуется. Это биологическое хо-
зяйство. В настоящее время на ферме 160
голов рогатого скота, половина – дойные
коровы. Без крупного рогатого скота еще
118 овец, в настоящее время также не-
много коз, 5 собак и неопределенное ко-
личество кошек – около 10.

Трудности были всегда
Звучит просто: постепенно развилось

хозяйство. Но так может думать только
человек, который не связан с сельским хо-
зяйством. Первая большая проблема была
в расширение площади земли. Гектар
стоил 300 лат, кредит получить было
очень сложно. Часть бывшего колхозного
хлева выкупили за паи, но 600 лат (тогда
это была большая сумма) нужно было до-
платить. На самом деле ферма, которую
они приобрели, была только каркасом без
окон. Оконные проемы затянули пленкой
и закрепили досками. Электрические про-
вода были уже украдены, подключение
электричества пришлось обеспечить за-
ново. Это означало, что нужен был но-
вый проект и большие деньги. Во время
кризиса был трехмесячный период, ко-
гда не платили за сданное молоко, а кре-
дит нужно было отдавать и поля засеи-
вать. Это было большим переживанием,
которое оставило свои рубцы на здоровье.
Несколько лет назад сильным зимним вет-
ром сорвало крышу, на восстановления
которой не смогли получить помощь...

Хотя Юрис считает, что не нужно по-
свящать других во все страшилки, что-
бы не отпугнуть желание начать зани-
маться сельским хозяйством. Но, как бы
то ни было ни Юрис, ни Лилиоза боль-
ше не хотели бы вернуться в квартиру.
Большое хозяйство ни на мгновение не
позволяет остановиться, и такой режим

стал уже привычным. Молочное живот-
новодство включает в себя много видов
работ: коров нужно выдоить и покормить
в праздники и по будням, в хорошее и
плохое время. Обеспечить кормом
(Валейни сено не только заготавливают
сами, но и докупают в других биологи-
ческих хозяйствах), нужно присутство-
вать во время рождения телят... Летом
каждый день, зимой каждый второй день
за молоком приезжает „Preiļu siers”.

Заниматься хозяйством – 
значит тяжело трудиться
Конечно, в настоящее время на фер-

ме есть механизированная доильная си-
стема, оборудование для охлаждения,
обеспечена автоматическая подача воды
для коров, но все равно везде нужен фи-
зический труд. В хозяйстве работает до-
ярка, но и оба хозяева тоже доят. Быть хо-
зяином – значит отвечать, организовывать,
планировать, и делать также самому.

Хозяйка каждую корову называет по
имени, над каждой буренкой привязана
синяя или красная ленточка. Красная
означает, что коровка скоро будет те-
литься и нужно соблюдать диету, синяя
– корова недавно отелилась и кормить
нужно усиленно, если ленточки нет –
значит нужно соблюдать обычный ре-
жим питания. Каждый теленок живет в
своем загоне и в хлеву у них есть свой
отсек. Коровы здесь самые разные: ко-
ричневые и черно-рябые, покрупнее и
поменьше. Как объяснила хозяйка, в
свое время куплены из разных мест, ку-
пить чистопородное стадо было невоз-
можно из-за дороговизны. Подошли к
двум недавно родившимся телятам: жда-
ли, что родятся коричневыми, но ока-
зались угольно-черного цвета. Так
случается. В основном коров оплодо-
творяют искусственно, а летом на па-
стбищах этот процесс еще контролирует
бык, которому сейчас отведено место в
самом конце сарая.

Овцам выделено отдельное крыло в
хлеву, с ними меньше хлопот. Козы не
были запланированы в хозяйстве, но их
привезли соседи, которые переехали
жить в другое место, а животных с со-
бой не взяли. Козье молоко полезно для
фермерских кошек. Кошки здесь ока-
зались не случайно, они выполняют
свою задачу: охраняют хлев от мышей
и крыс. Изначально было очень много
крыс. Подсыпали крысиный яд, но с мо-
мента, когда хозяйство получило био-
логический статус, этого нельзя боль-
ше делать. Да и больше это не нужно,
кошки со своей задачей справляются
сами. Хотя мыши и не являются ос-
новной едой кошек, кроме молока они
получают специально купленный корм.
Собаки также получают еду за добро-
совестное выполнение своих обязан-
ностей, они контролируют всю терри-
торию и не пускают чужаков.

Приближается время выгона ско-
та на пастбища. Все коровы делятся на
четыре группы, у каждой группы есть
свой загон для того, чтобы коровы пас-
лись более спокойно, без особых вза-
имных конфликтов, которые случают-
ся в большом стаде. Хозяйка уже
осмотрела свои поля, чтобы видеть, где
нужно улучшить почву, около сарая сло-
жены большие кучи веток, т. к. очищен
от кустарников еще один участок зем-
ли. Нужно думать и о посевной.

В таком большом хозяйстве нужны
и помощники, и советчики. В свое вре-
мя перейти на молочное животно-
водство Валейнисам посоветовали ве-
теринары Игорь и Наталья Ермаковы,
теперь первый, самый большой сто-
ронник и помощник, ветеринарный
врач Ирена Кигитовича. Успешно на-
писать проекты всегда помогали де-
вушки из Службы поддержки села,
особенно Ирена Чеховича, бухгалтер
„ZAVIO” Дайна Казиниеце. Всегда
поддерживало  руководство
Лудзенского краевого самоуправле-

ния, в земельных делах по-хозяйски
действовал Анатолийс Тризна.
Руководитель ГАЗ Лудзенского фи-
лиала господин Терешко всегда шёл
на встречу, в результате чего, для лю-
дей края были предоставлены рабо-
чие места в хозяйстве. Многие из них
продолжают работу по завершению
проектов. Как говорится, в мире мно-
го хороших людей. Нужно только и са-
мому тоже что-то делать.

Хочется надеяться 
на стабильность
Юрис и Лилиоза сосредоточились на

сельском хозяйстве еще тогда, когда мы
были полны надежды на развития на-
ших сельских районов. В отличие от
многих, им удалось преодолеть все труд-
ности и остаться на плаву в этой от-
расли. Не только удержаться, но и раз-
виваться. Да, в отличие от многих дру-
гих, у них нет роскошной машины и рос-
кошной виллы на курорте, но зато есть
своя ухоженная земля, есть работа и пло-
ды труда. Они берегут свою землю, не
служат на чужбине, как это случилось
со многими. За литр молока им сейчас
платят 20 центов, и они надеются, что
ситуация на молочном рынке будет ста-
бильной. Можно только надеяться, по-
тому что точной уверенности в этом нет.
Есть только твердая уверенность, что ра-
бота будет. 

Возьмет ли на себя когда-нибудь
сын Андрис семейное хозяйство, в на-
стоящее время с уверенностью нель-
зя утверждать. Тем не менее, такая на-
дежда есть, он ведь не допустит, что-
бы начатое родителями дело не было
продолжено. Возможно, в будущем
здесь будет хозяйничать внук, кото-
рому нравится приезжать в гости.
Надежда есть. Не зря у хозяйства та-
кое название.

Ванда Жулина

ШКОЛЬНАЯ ЖИЗНЬ

Во время весенних каникул в
Лудзенской городской гимназии
прошла 5 межкраевая педаго-
гическая конференция, в которой
приняли участие педагоги го-
родских школ Вилян, Дагды,
Краславы, Риебини, Зилупе,
Лудзенского края и города
Резекне. Работа проходила в 5
секциях, о своем опыте, иссле-
дованиях рассказали 64 педагога.
Это была юбилейная конфе-
ренция, поэтому на пленарном
заседании директор школы
Дзидра Дукшта, оглядываясь на
пятилетнее далекое прошлое,
вспомнила, что на первой кон-
ференции приняли участие
только: Вилянская средняя шко-
ла, ЛГГ и несколько предста-
вителей из Вараклян, но с каж-
дым годом в работе конферен-
ции участвуют все новые и но-
вые школы. В настоящее время
можно уже с уверенностью
утверждать, что это широкое ме-
роприятие Латгальского мас-
штаба. Тема этого года „Ученик,
учитель, школа в 21 веке”.

Присутствующих поздрави-
ла председатель краевой думы
Алина Генделе. Вступительную
речь произнесли представители
каждого края. На пленарном за-
седании с докладом „Инновации
в учебном подходе: содержание
предмета и интегрированное об-
учение языка” выступила про-
фессор Резекненской Высшей
школы, Велта Любкина. Она
рассказывала о смелой идее, ко-
торую уже начинают реализо-
вывать RA, когда в процессе об-
учения предмета используется
не только родной, но и англий-
ский язык (можно сказать, учат
билингвально). Профессор при-
звала не бояться новых ини-
циатив. Далее работа проходи-
ла по секциям. С прошлого года
к педагогам школ присоедини-
лись педагоги дошкольных об-
разовательных учреждений, ко-
торые в своей секции прослу-
шали 10 докладов. Невозможно
перечислить все темы, о которых
говорилось, они все очень раз-
ные, например, об организации
родительских собраний в на-
чальной школе, о преимуще-
ствах и недостатках ребенка лев-
ши, реализация химических
стандартов, роль эксперимента
в преподавании физики, ис-
пользование инфограммы в
учебном процессе, традиции
баллов Пуговиц в школе, влия-
ние музыки на человека... Это
лишь некоторые из тем, которые
дают представление о содержа-
ние конференции и возможно в
следующем году в конференции

примут участие педагоги из дру-
гих школ.

Каждый год конференция
проходит в разных школах: два
раза мероприятие проходило в
Вилянах, два раза в Лудзе и в
прошлом году в Дагде.
Коллектив ЛГГ позаботился о
гостях: была предложена экс-
курсия по школе, представлена
выставка творческих работ уча-
щихся и методические разра-
ботки учителей, фотовыставка
„Национальный парк Разны”,
повара приготовили вкусный
обед и закуски для кофейной
паузы, учителя по домоводству
с воспитанниками приготовили
памятные подарки. 

Все получилось организо-
ванно, гости уехали довольны-
ми, приятно было и самим, это
хорошая возможность познако-
миться с коллегами других
краев, обсудить актуальные во-
просы, узнать, как работают в
других школах.

Ванда Жулина

Ре зул ьт ат ы  м е жРе зул ьт ат ы  м е ж --
краевой олимпиакраевой олимпиа --
ды по  географииды по  географии

II этап Государственной олим-
пиады (краев) по географии стар-
шеклассников в этом году впервые
состоялась в онлайн. Задачи по
всей Латвии выполняли 1093 уче-
ника, в том числе– 24сильнейших
юных географа Лудзенского,
Циблского, Карсавского и
Зилупского края. Организаторы
олимпиады оценивая результаты
пришли к выводу, что большин-
ство участников получили в сред-
нем 38 - 48 пунктов из 145. По
мнению организаторов, это хо-
роший результат, в течение 3 ча-
сов нужно было ответить на 72
задания высокой степени труд-
ности. Цель олимпиады было вы-
явить „жемчужину” - талантли-
вых и знающих географов.
Акцент был поставлен на пони-
мание и применение знаний.
I место с 67, 8 п. – Марис
Лапшовс, ЛГГ, уч. Ренате Балоде.
II место с 60, 3 п. - Линда
Садовска, Циблская ср. шк., уч.
Ренате Микаскина;
59 п. – Сандра Буле, Зилупская ср,
шк., уч. Виктория Цупере;
57, 7 п. – Дайнарс Лацис,
Карсавская ср. шк., уч. Вия Зелча;
57, 3 п. – Ксения Добровольска,
Зилупская ср. шк., уч. Виктория
Цупере.
III место с 56, 3 п. - Саманта
Наливайко, Карсавская ср. шк.,
уч. Вия Зелча;
53 п. – Вадимс Егоровс
Лудзенская 2-я ср. шк., уч. Галина
Царькова;
51,5 п. – Иоланта Наливайко,
Карсавская ср. шк., уч. Вия Зелча;
51 п. – Линда Мартинсоне,
Карсавская ср. шк., уч. Вия Зелча.
Благодарность: Георгийс
Тимофеевс, ЛГГ, уч. Ренате

Балоде; Германс Князукс,
Лудзенская 2-я ср. шк., уч. Галина
Царькова; Мартиньш Павловс,
Лига Шмате, Циблская ср. шк.,
уч. Ренате Микаскина; Даниела
Силицка, Карсавская ср. шк., уч.
Вия Зелча.

Межкраевая олимпиада
по русскому (родному)
языку и литературе

Участники: 16 учеников 8 – 12
классов Лудзенского и Зилупского
края, по Положению, места для
школьников 8,9,10,11 и 12 классов
были присвоены по отдельности.
I место с 55 п. – Улдис Пуповс,
уч. Елена Эртмане и Санта
Цабулева с 60 п. уч. Людмила
Соколова. Ученики из Зилупской
средней школы.
II место с 57 п. – Виктория
Moжайко, Зилупской ср. Шк. уч.
Людмила Соколова.
III место с 50 п. – Алеся
Силарая, Лудзенская 2-я ср. шк.,
уч. Жанна Маевская;
с 39 п. – Артемс Меркуловс,
Истренская ср. шк., уч. Марина
Рака;
с 36 п. – Мария Дукшта,
Зилупская ср. шк., уч. Е. Эртмане;
34 п. – Татьяна Андриеца,
Зилупская ср. шк., уч. Ирина
Maцкевича.
Благодарность: Эвита Туча,
Диана Мацкина, уч. И. Федорова,
Ника Стеймакова, уч. Ж.
Маевска; все – из Лудзенской 2-й
ср. шк; Светлана Соловьева,
Истренская ср. шк., уч. Марина
Рака; Юлия Найденко, Евгения
Богурдовича, Зилупская ср. шк.,
уч. Н. Mирчулава.

Подготовлено по информации
Управления образования,

культуры и спорта
Лудзенского края

На конференции выступили 64 педагога
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В начале марта в Лудзенском 2-й средней шко-
ле состоялся I тур традиционного государствен-
ного конкурса вокальной музыки „Голос 2015”. 

В Положение предусмотрено, что каждый
участник, солист, дуэт или группа, исполняют
три песни. В этом году обязательную песню нуж-
но было выбрать из 4 предложенных компози-
ций композитора Зилвера, вторую – народную
песню своего края, третью – любую народную
песню. В этом конкурсе участники не исполь-
зуют микрофоны и в конкуре не участвуют поп-
группы. Как признает руководитель объедине-
ния учителей Музыки Инара Довгиалло, боль-
шое значение имеет выбор правильного ре-
пертуара, который открывает вокальные спо-
собности каждого участника.

В конкурсе приняли участие два вокальных
ансамбля из Циблской средней школы, дуэт из
Истринской средней школы и ансамбль из
Лудзенской 2-й средней школы. Участников было
не много, но с хорошими достижениями.

Жюри присудила диплом I степени дуэту из
Истринской средней школы. Подготовленные пе-
дагогом Наталией Лейтане девочки получили 42,3

пункта. Диплом I степени присвоен ансамблю из
Лудзенской 2-ой средней школы, который зара-
ботал 40,25 пункта (учитель Ирина Прыгун) и ан-
самблю старших классов Циблской средней школы
„Žubītes” – 40 пунктов (учитель Дзинтра
Топоркова). 

Циблский ансамбль „Pogas” получил диплом
II степени.

После оценки репертуара и опыта певцов, на
региональный смотр выбран ансамбль „Žubītes”.

Ванда Жулина, корреспондент
Фото: Дуэт из Истринской средней школы

Интересные школьные будни

Последний месяц зимы, хоть и короткий, но в Истринской шко-
ле выдался очень насыщенным. Во-первых, в школе прошла про-
ектная неделя. За время которой, мы проделали большую рабо-
ту. Ученики основной школы изучали профессии, которые есть
в нашей волости. Ребята посетили волость, почту, детский сад.
Познакомились с особенностями профессий почтальона, воспи-
тателя, продавца.

У учащихся 9-12 классов школы была более сложная задача –
составить бизнес-план. Помог ребятам в этом предприниматель
Янис Романцанс. Янис рассказал о своей предпринимательской
деятельности, дал практические советы нашим старшеклассни-
кам. Также, в течении нескольких часов ученики нашей школы,
выполняя практические задания и расчеты под руководством опыт-
ного предпринимателя, смогли составить свои бизнес планы для
появившихся в процессе подготовки к проектной недели своих биз-
нес идей.  Надеемся, что они вдохновятся новыми идеями и после
окончания школы останутся в нашем крае - откроют свое дело. 

Во-вторых, была организована Ретро вечеринка: «Чикаго – 30-
е годы». История – вещь интересная, но иногда современному че-
ловеку трудно представить другую эпоху, только по учебнику и
по фильмам. Организаторы вечеринки помогли нам окунуться в
ту атмосферу, которая царила в Америке в 30-е года. Подготовка
к вечеринке, подбор одежды, украшений, причесок позволили нам
почувствовать романтику того времени. 

Во время танцевальной части вечера играла ретро музыка, ко-
торая помогла представить танцевальные марафоны! Мы попро-
бовали танцевать 15 минут без остановки – оказалось, что это очень
трудно. А ведь настоящие марафоны длились по несколько суток.
В общем, впечатления остались самые приятные! 

Спасибо организаторам вечера за то, что помогли скрасить школь-
ные будни!

Тарасова Ксения, ученица 7 класса

Конкурс „Голоса”: 
участников мало, но звучит звонко

Скрипачки – лауреаты
Латгальского конкурса

4 марта в Даугавпилсе состоялся III Латгальский конкурс юных
смычковых инструменталистов „Весенние струны”. Элизабете
Валениеце, ученица 3-го класса Лудзенской Музыкальной основной
школы заняла I место, а Агнесе Грейтане, ученица 6 класса - II
место. 

Обеих скрипачек на конкурс подготовила опытная учительница
Маргарита Онуфриева. Концертмейстеры: Виктория Гаврилина
и Инга Афанасьева.

Больше информации на www.ludzamuzika.lv.
Ванда Жулина

15 марта четыре учащихся Лудзенской
Музыкальной основной школы приняли участие
в отборочном туре международного конкурса пиа-
нистов Concours Musical De France, который про-
ходил в Риге, в Рижской 1-й музыкальной шко-
ле им. Язепа Мединя.

50 молодых пианистов из Латвии и Литвы со-

ревновались за возможность в середине мая иг-
рать в финале престижного международного кон-
курса в Париже. Все четыре юных Лудзенских пиа-
ниста прошли в финал: Никита Афанасьев (уч.
Инга Афанасьева), Дженета Гуцане, Эрика
Кузьмина (уч. Марина Марченока), Ричардс
Марченокс (уч. Эрика Питеране).

Излучать и делиться это
радость. Раздавать то, что

нам принадлежит, независимо
от того, будь то хлеб или
кров, мысли или мечты, и

знать, что есть тот, кто это
принимает.)
/З. Мауриня,/

Весна-это время, когда тает гу-
стой снежный покров, все начи-
нает просыпаться и зеленеть. По
утрам начинают щебетать птич-
ки. Но разве это все? На мой
взгляд, под этим словом кроет-
ся многое другое. 

В дошкольном образователь-
ном учреждении города Лудзы
«Гномик» („Rūķītis”) весну встре-
тили театральной неделей, где
главными художниками были
воспитанники учреждения:
„Приглашают маленькие ху-
дожники”. Каждый день дети
могли смотреть по одной пьесе
„Кто сказал мяу?”, „Потерянные
цвета”, „Как божья коровка ис-
кала дом”, „Пять кошек”. А в кон-
це недели сотрудники сыграли
для детей пьесу „Колобок”.

Кто эти чудесные обитатели
«Гномикa» и чем они зани-
маются? В учреждении работа-
ет 5 групп. Свою деятельность
осуществляют в соответствии с
Образовательным законом, уста-
вом учреждения, правилами
внутреннего распорядка. В ДОУ
работают с детьми с речевыми
проблемами, с соматическими за-
болеваниями и с ограниченными
возможностями движения. Две
группы осуществляют обяза-
тельную подготовку 5-6-летних
детей к школе. В учреждение ра-
ботает круглосуточная группа.

Работают по методике:
*сотрудничество с семьей;
*индивидуализация;
*постоянное повышение ква-

лификации учителей.
В ДОУ «Гномик» детей при-

нимаются на основании за-
ключения медицинской педаго-
гической комиссии с 3-х летне-
го возраста. Комиссия работает
каждый год весной и по мере не-
обходимости осенью. Чтобы
попасть на комиссию, родителям

необходимо прийти в дошколь-
ное образовательное учреждение
«Гномик» и зарегистрироваться.
В этом году уже началась ре-
гистрация детей. Чтобы роди-
тели могли лучше познако-
миться с учреждением и дея-
тельностью учреждения, при-
глашаем всех желающих на
день открытых дверей в
«Гномик», который пройдет 10
апреля в 16:30.

Мы предлагаем:
*безопасную и развивающую

среду;
*4-х разовое здоровое и сба-

лансированное питание;
*разнообразные, интересные,

соответствующие индивидуаль-
ности ребенка игровые занятия;

* для детей с нарушениями
речи индивидуальные занятия с
логопедом;

* индивидуальные занятия с
учителем корригирующей гим-
настики;

*возможность в течение все-
го учебного года раз в неделю по-

сещать бассейн;
* регулярные спортивные за-

нятия и мероприятия на откры-
том воздухе в соответствии с вре-
менами года;

* регулярные консультации
врача;

*различные мероприятия для
детей вместе с родителями (суб-
ботник, спортивные мероприя-
тия, экскурсии, походы, и др.);

*возможность при необходи-
мости детям оставаться в уч-
реждении на ночь;

*подготовка детей к обучению
в школе.

Завершая наше дошкольное
образовательное учреждение,
дети продолжают обучение в об-
щеобразовательных школах края. 

Добро пожаловать в до-
школьного образовательное уче-
реждение города Лудзы
«Гномик»!

Анита Янкулане, 
заместитель руководителя в

сфере образования ДОУ
«Гномик»

Весна в «Гномике»

Юные пианисты будут играть в Париже
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В среду 11 марта из XI Открытой го-
сударственной олимпиады по домоводству
вернулись три ученика Лудзенской го-
родской гимназии, два из них - с отличными
достижениями. Угис Узулниекс занял по-
четное II место, а также сертификат под-
тверждающий, что после окончания 9 клас-
са он может поступить в Рижскую
Ремесленную среднюю школу без конкурса
и вступительных проверочных экзаменов.

Открытая олимпиада имеет свое
Положение. Чтобы получить приглашение
принять в нем участие, вначале нужно от-
править домашнее задание. На этот раз
нужно было смастерить воздушного
змея. Авторы самых интересных работ
были приглашены в Ремесленную сред-
нюю школу, где продемонстрировали свое
мастерство при получении задач на месте.
В группе Угиса (8–9 кл.) соревновались 52
участника. Задача: в течение 6 часов из де-
рева изготовить сову. Как признал учитель
Угиса Викторс Купревичс, дракон Угиса
может быть и не был самым интересным,
но сова точно получилась самая лучшая.

Это оценило и строгое жюри, присвоив
Угису в общем зачете олимпиады II место.
Приз - качественный и дорогой профес-
сиональный инструмент – комплект руч-
ных шуруповертов. Угис себе и учителям
пообещал, что будет по домоводству усерд-
но работать все последующие годы. Талант
у этого парня есть, предприимчивость и
терпение тоже.

Приглашение на государственную

олимпиаду получил также Райвис
Koрнеевс. Его задача была изготовить бре-
лок - брошь в форме бабочки и покрыть
эмалью. Тонкая и кропотливая работа.
Райвис не получила награду в своей груп-
пе, где стартовали 60 школьников, но ра-
боту он выполнил хорошо.

В тот же день в помещениях факультета
ЛУ Педагогики и психологии соревнова-
лись девочки. Они работали с текстиль-
ными материалами. Каждой участнице
нужно было с собой брать материалы,
Альбине Хлопницка и ее учитель Вия
Пленкова в Ригу везли с собой четыре боль-
шие сумки. Альбине была единственной
ученицей, которую пригласили принять
участие в олимпиаде после оценки до-
машних заданий. Отбор был очень стро-
гий. В этом можно убедиться, глядя на ото-
сланные домашнее задания 4-х девочек из
ЛГГ, которое не получили приглашения. 

Всего домашние работы отослали бо-
лее 300 девочек, из них были приглаше-
ны только 120.

Дома нужно было изготовить подстав-

ки, которые кладем на стол под посуду.
Тема - Лето. 

Задачи, которые необходимо было вы-
полнить на месте: за 4 часа разработать
фрагмент пояса длинной 15 см. Для вдох-
новение была дана народная песня.
Согласитесь, что
эта задача пока-
жется сложной
даже для опыт-
ных рукодель-
ниц, не только
для девочек 6-х
классов. Альбине
за свою работу
получила
Почетную гра-
моту. 

Поздравляем
Угиса Узулниека, Альбину Хлопницку и
их учителей Виктора Купревича и Вию
Пленкову! Воспитанники обоих учителей
и раньше добивались успехов на олим-
пиадах. 

Ванда Жулина

Отличный результат на Государственной олимпиаде по домоводству!

АНТРАКТ

Найдите
места для этих
чисел в сетке
кросснамбера:

10129
10688
12222
13226
21178
21556
24321
40938
41015
41424
42716
43210
43322
45612
51234
51818
60207
62037
62500
80023
90125
97234

1098
(2015)

2345
5678

123240
125465
126789
230603
516243
705031
813815
912304

1234320
1234567
2170312
3012892
3456789
5213640
5567087
6789012
6791023
7654321
7801239
8675216

Решение за-
дачи – в сле-
дующем номе-
ре.

Детско - юношеский центр
Лудзенского края приглашает по-
жилых людей интересно прове-
сти свободное время, посетить
занятия в творческих мастерских.
Бесплатные занятия проводят
опытные и творческие педагоги.

Творческие мастерские в
апреле:

10.04.2015 в 11:00 „Руко -
делие”. Занятие проводит Зоя
Цветкова.

13.04.2015 в 11:00 „компью-
тере”. Занятие проводит Ивита
Калверша.

13.04.2015 в 11:00 „Творческие
работы”. Занятие проводит Рута
Звиедре.

13.04.2015 в 12:00 „Гимнас -
тика и физические упражнения”.
Занятие проводит Оксана
Штрауха.

15.04.2015 в 11:00 „Создание
украшений из бусин”. Занятие
проводит Илзе Лоце.

16.04.2015 в 11:00 „компью-
тере”. Занятие проводит Ивита
Калверша.

16.04.2015 в 11:00 „Текс -
тильная мозаика”. Занятие про-
водит Анита Громова.                                   

17.04.2015 в 11:00 „Руко -

делие”. Занятие проводит Зоя
Цветкова.

20.04.2015 в 11:00 „компью-
тере”. Занятие проводит Ивита
Калверша.

20.04.2015 в 11:00 „Творческие
работы”. Занятие проводит Рута
Звиедре.

20.04.2015 в 12:00 „Гим -
настика и физические упражне-
ния”. Занятие проводит Оксана
Штрауха.

22.04.2015 в 11:00 „Создание
украшений из бусин”. Занятие
проводит Илзе Лоце.

23.04.2015 в 11:00 „компью-
тере”. Занятие проводит Ивита
Калверша.

23.04.2015 в 11:00 „Текс -
тильная мозаика”. Занятие про-
водит Анита Громова.                                

27.04.2015 в 12:00 „Гим -
настика и физические упражне-
ния”. Занятие проводит Оксана
Штрауха.

29.04.2015 в 11:00 „Дизайн
сада” .Занятие проводит Хелена
Сарксне.

Занятия проходят в Лудзе по
адресу ул. Тиргус 22 – в поме-
щениях Детско - юношеского
центра Лудзенского края.

Кросснамбер КАЖДОЙ ЦИФРЕ
СВОЕ МЕСТО

Составил Эдуардс Риекстиньшс

ОБЩЕСТВО и КУЛЬТУРА
И все-таки что-то

осталось...

В следующем году
исполнилось бы 70 лет
талантливой поэтессе и

замечательному
человеку – Елене

Николаевне Арбузовой

Вся её жизнь была связана с
Лудзой  и тогдашним
Лудзенским районом. Работая
журналистом, она его знала, что
называется, вдоль и поперёк, до
самой крошечной деревеньки и
заросшей бурьяном просёлочной
дороги. Но самое главное, что
оставила Елена Николаевна
после себя, – это свои стихи. 

Так получилось, что первый
сборник поэзии Елены
Николаевны увидел свет только
после её смерти. Это стало воз-
можным благодаря стараниям её

друзей, коллег-журналистов.
Потрясающей особенностью
Елены Николаевны было умение
и желание делиться стихами, по-
свящать их окружающим людям.
Только что созданные, они рас-
ходились по друзьям и знако-
мым, разъезжались и разлета-
лись по городам и весям. Нужно
было проделать определённую
работу по сбору и сохранению
литературного наследия поэ-
тессы. 

Её поэзия – важный и замет-
ный штрих на визитной карточке
нашего города и края. С твор-
чеством Елены Николаевны
знакомы не только в Латгалии и
в остальной части Латвии, но и
за пределами страны. Поэтому
в преддверии 70-летия со дня
рождения известной поэтессы и
нашей землячки её друзья, кол-
леги, почитатели огромного
поэтического таланта решили
подготовить и издать книгу её

стихов, поэтических переводов
и прозаических произведений. 

Конечно же, какую-то сумму
выделит самоуправление, но
этих средств будет недостаточ-
но. Безусловно, работающие над
изданием будут вкладывать и
свои средства. Но хочется, что-
бы книга получилась достойной
светлой памяти Елены

Николаевны Арбузовой. Сейчас
ведётся работа над макетом, а ка-
ким станет тираж, изготовят ли
издание в твёрдом переплёте –
это зависит от того, какой сум-
мой будет располагать авторский
коллектив. 

От его имени призываю жи-
телей края принять участие, ра-
зумеется, посильное, в осу-
ществлении проекта. Имена и
фамилии пожертвователей будут
увековечены в издании, всем от
имени авторского коллектива бу-
дут вручены дарственные эк-
земпляры. Поступление средств
и их расходование намечено
освещать в газете, со всей ин-
формацией можно будет озна-
комиться и лично. Подчеркну:
финансы необходимы для опла-
ты типографских услуг и чтобы
книга получилась красивой и
добротной. Вся подготовитель-
ная часть работы осуществ-

ляется безвозмездно. Средства
можно перечислить на  расчёт-
ный счёт городского
самоуправления:

Ludzas novada pašvaldība
Reģ. Nr.90000017453
AS „Citadele banka”
LV64PARX0002240270004 
Следует обязательно

указать: Jeļenas Arbuzovas
grāmatai

И еще: просьба всех жертво-
вателей по тел. 29819328 со-
общить свои координаты.

В название данной статьи вы-
несено название будущей кни-
ги. Это строка одноимённого
стихотворения Елены
Николаевны Арбузовой. Оно как
нельзя лучше передаёт и собст-
венное отношение поэтессы к
своему творчеству, и его судьбу
сквозь призму времени.

Александр Якимов

Творческие мастерские для
сениоров в апреле
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В Лудзенском Краеведческом
музее можно посмотреть твор-
ческие работы воспитанников
Зилупской музыкальной и ху-
дожественной школы. К вни-
манию жителей нашего края, зи-
лупчане подготовили выставку
с поэтическим названием
„Цветы в искусстве, в музыке,
в стихах”. 

6 марта этого года в сопро-
вождение мелодичных звуков ак-
кордеона и скрипки, в лириче-
ском настроении, которое соз-
дали своими выступлениями му-
зыканты, исполнители песен,
чтецы Зилупской школы, со-
стоялось знакомство с работами
юных художников. 

Главная тема - цветы, для тех,
кому посвящены поэтические
строчки, множество легенд.
Цветы - главные герои картин
выставки. 

Идея создания выставки при-
надлежит педагогу Зилупской
музыкальной и художественной
школы Людмиле Луцканей,
преподавателю визуально-пла-
стического искусства.
В Лудзенском Краеведческом
музее выставка будет открыта до
8 апреля 2015 года.

Рита Кучане

В Лудзенском Краеведческом музее - выставка
„Цветы в искусстве, в музыке, в стихах”

В Иснаудском Народном доме
выставка рукоделий

В середине марта в течение четырех дней в Иснаудском НД мож-
но было посетить выставку работ местных рукодельниц и мастериц
Резекненской студии прикладного искусства „Dzīpariņš”. Приятно
удивило разнообразие работ. Людмила Стафецка в выставке при-
няла участие с декорами, созданными из бусинок, Регина Патумсе
- с работами, связанными крючком, Рута Звиедре - с оригиналь-
ными шапками и цветочными композициями, в которых цветы были
созданы из капроновых чулков, Айна Войткане – с украшениями,
кропотливо сделанными из бисера, Инта Екимане - с одеждой, вя-
занной крючком, Мария Спрукте - с вышивкой крестиком. Можно
было посмотреть украшения из бисера Ирены Брилес, работы се-
мьи Айны Казловской (Интересная и практичная идея о стенде
на кухне, где легко можно закрепить записки. Она изготавлива-
ется из использованных пробок от бутылок), Эрикс Гуйтанс сплел
маленькие корзиночки.  Мастерицы студии „Dzīpariņš” привезли
сотканные ковры, одеяла, платки.

В воскресенье, в последний день выставки, все были пригла-
шены в мастерскую по изготовления декора - Пасхальное гнез-
дышко. Практические занятия провела мастер из Резекне Валентина
Сваринска. Из веток березы, вербы, мха были сделаны гнездыш-
ки для Пасхальных яиц.

Гнездышки могут пригодится, как декор на стол для собственного
дома, так и в качестве хорошего праздничного подарка. В мастерской
активно работали 12 человек. Время ожидания Пасхи уже нача-
лось. Как признала руководитель НД Бирута Ермака, выставки ру-
коделья в волости нужно проводить, интерес к выставке был боль-
шой. Нужно оценить работы других рукодельниц, поскольку в на-
стоящее время свои работы представили лишь небольшая часть
местных рукодельниц. 

Ванда Жулина

С актуальными дискуссиями и интересными историями к
слушателям возвращается программа “У нас в Латгалии”

Свое звучание радио “Ef-Ei”, “Радио двух Берегов” и в этом году также “Латгальское Радио”
возобновит еженедельный радио цикл передач “У нас в Латгалии”, которое на латыш-
ском/латгальском языке продолжат открывать все актуальное и интересное в Латгальском
регионе.

Передача “У нас в Латгалии”, своим слушателям верна уже с 2012 года. За прошедший период
в программе мы рассказывали о культурных событиях в Латгалии, об актуальностях и возможно-

стях в Латгальском регионе, о важных людях в Латгалии, о пред-
приятиях и местах. В прошлом году отправились на поиски гра-
ниц Латгалии и пришли к выводу, что латгальский язык можно
услышать намного дальше границы, определенной на карте.
Гостили у творческих личностей, которые в своем творчестве от-
ражают богатство Латгальской культуры, навестили активные лат-

гальскии семьи, большие и маленькие, фермерские хозяйства предпринимателей, а также узнали
новых политиков Латгалии.

И в этом году при поддержке совета вещания Национальных электронных средств массовой ин-
формации, “У нас в Латгалии” будет продолжать информировать слушателей о событиях и новин-
ках в Латгалии, дискутировать о культурных и социальных процессах в Латгалии, а также расска-
зывать о тех, кто живет и работает в Латгалии и на благо Латгалии.

“Культурая афиша У нас в Латгалии”:
радио “Ef-Ei” - по четвергам в 18.30 (повтор по пятницам в 12.30),
“Латгальское Радио” - по четвергам в 18.05 (повтор по пятницам в 11.05).

“Наблюдаем, спрашиваем и оцениваем У нас в Латгалии”:
“Радио двух Берегов” - по пятницам в 15.30 (повтор по понедельникам в 10.30),
“Латгальское Радио” - по пятницам в 16.30 (повтор по субботам в 11.00).

“Идем в гости У нас в Латгалии”:
радио “Ef-Ei” - по субботам в 16: 00 (повтор по воскресеньям 18.00),
“Латгальское Радио” - по субботам в 14.00 (повтор по воскресеньям в 11.00).

Все программы в любое время можно прослушать в интернете pimyusimlatgola.lv, lakuga.lv,
latgale.lv.

28 февраля на Большом
Кивдоловском озере прошли со-
ревнования по подледной ры-
балке „Ловись рыбка!”.
Погодные условия не радовали,
тем не менее, в условиях же-
сткой конкуренции первое место
занял Валерийс Гудковс, чей
улов был 1,960 кг, второе место
занял Валдис Малявкинс –
улов 1,240 кг и на почетном
третьем месте остался Элмарс
Любарскис - с уловом - 940 г.

В номинации „Самая большая
рыба” приз получил Ольгердс
Савицкис - 28,5 см, „Самая ма-
ленькая рыба” – Валдис
Малявкинс - 5,5 см. Больше все-
го рыбы поймал Элмарс
Любарскис - 35 штук. Самым

молодым рыболовом оказался
Гунтис Даниланс, а самым
опытным - Павелс Гудковс.

Тем не менее, никто не
остался без призов. В помеще-
нии читального зала библиоте-
ки после мероприятия рыболо-
вы могли согреться и не спеша

поговорить за чашкой чая.
Самая большая и самая ма-
ленькая рыба 2015 году пойма-
на. Спасибо за участие!

Руководитель Пуреньской
волостной библиотеки

Рута Зайцева

„Ловись рыбка!” в Пуренях
„GALAKTIKA” приглашает

на концерт в Лудзе
Наша давно любимая группа „GALAKTIKA” 28 апреля в 19:00

приглашает на свое Вселатвийское концертное турне „Добрый ве-
чер, друзья”, которое пройдет в Лудзенском Народном доме. Такого
рода турне, за время существования группы, приходит в первый
раз. Это означает, что у группы накопилось много материала и есть
что показать. Концертная программа не обойдется без популярных
песен („Rāzna“, „No visas sirds“, „Sauc atpakaļ“ и другие). Вместе
с группой на сцене выступит многим полюбившаяся, молодая и
очаровательная певица Ингрида Балоде, которая исполнит песню
„Atpakaļ ceļa nav“. Слушателям будет предоставлена уникальная
возможность услышать совершенно новые и еще нигде неопуб-
ликованные песни из нового, будущего альбома „Galaktika un drau-
gi“. Концерт будет выдержан в лучших традициях группы
„Galaktika” – от слез до смеха. 

Вход на концерт только 5 EUR.
Ждем Вас всех на концерте, который окутан любовью к нашей

дорогой Латгалии.
До встречи на концерте! 

Директор Лудзенского народного дома В. Разумовскa
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Информационное издание
самоуправления Лудзенского
края «Ludzas Novada Vēstis» на
специально оборудованных
штативах доступно в следую-
щих местах:
- В зданиях Лудзенского крае-
вого самоуправления на ули-
це Райня 16 и 16A, в Лудзе;
- Во всех волостных управ-
лениях;
- Во всех читальных залах
библиотек края;
- В магазине «Vesta S» по ули-
це Латгалес 240б, в Лудзе;
- В Магазине «Sākums A» по
улице Кр. Барона 41, в Лудзе;
- В рыночном павильоне, по
улице Талавияс 11a, в Лудзе;

- В ООО «Ludzas
apsaimniekotājs» по улице Кр.
Барона 49, в Лудзе;
- В магазине «Vesta S» по ули-
це Талавияс 104, в Лудзе;
- В магазине «Centrs» по ули-
це Станцияс 30, в Лудзе;
- В ООО «Лудзенский меди-
цинский центр» в здании по-
ликлиники на улице 18-ого
Ноября 17, в Лудзе;
- В магазине «Rausis» по ули-
це Латгалес 51, в Лудзе;
- В кафетерии ООО «Ludzas
maiznīca» по улице Дагдас 17,
в Лудзе; 
- В «Mājas virtuvе» (ООО «Gala
M») по улице Краславас 2б, в
Лудзе.

Напоминаем, что издание
„Ludzas Novada Vēstis” рас-
пространяется бесплатно.
Следующий номер выйдет 10
апреля.
Издание можно читать также в
интернете – на домашней стра-
нице Лудзенского краевого са-
моуправления www.ludza.lv.
Следите за событиями в
Лудзенском крае также и в со-
циальных сетях:
Facebook -
https://www.facebook.com/Ludza
Lv
Twitterī -
https://twitter.com/LudzaLv
Draugiem.lv - http://www.drau-
giem.lv/ludzalv/

ПОЗДРАВЛЯЕМ!

Пускай для вас не потускнеют звёзды! 
Улыбка, как и раньше, будет молода! 
В душе Вы молоды, не важен возраст! 
Пусть только счастье Вам несут года! 

/Т. Дементьева/
Лудзенское краевое самоуправление поздравляет всех
юбиляров марта, но особенно
Галину Азему (Иснаудская вол.)
Веру Булю (Лудза)
Янину Дегтереву (Иснаудская вол.)
Ванду Домбровску (Иснаудская вол.)
Зофию Эвартовску (Лудза)
Веру Гайдукову (Истренская вол.)
Марию Ермаку (Лудза)
Викторию Маклере (Нирзская вол.)
Зофию Мейкалишу (Лудза)
Марию Обухову (Рунденская вол.)
Галину Пимане (Лудза)
Зинаиду Полякову (Лудза) 
Арнольда Рагинскиса (Нирзская вол.)
Анастасию Самохвалову (Лудза)
Антонину Силкане (Лудза)
Веру Смирнову (Бригская вол.)
Зою Смирнову (Лудза)
Надежду Шемету (Лудза)
Анелю Уртане (Иснаудская вол.)

МЕРОПРИЯТИЯ В АПРЕЛЕ

1 апреля в 15:00 в Пилдском Народном доме творческая ма-
стерская „Чудесные перевоплощение газеты”

4 апреля в 12:00 в Исталсненском клубе традиционное ме-
роприятие „Раскраска Пасхальных яиц”

5 апреля в 14:00 Длинноухий Заяц Иснаудского Народного
дома приглашает на Пасхальное празднование в Липовый парк
в Мартишах. Покачаемся на качелях, покатаем яйца, пройдёт
марафон народных песен, будут игры и развлечения.

5 апреля в 20:00 в Рунданском Народном доме Пасхальное
мероприятие

5 апреля в 16:00 в Пилдском Народном доме Пасхальный
праздничный концерт „Lieldieniņas braukšu brauca”. В 22:00 дис-
котека „80- ые, 90 - ые!”

5 апреля в 14:00 в Нюкшском Народном доме концерт „Ну
пришел великий день!”. Участвуют любительские коллекти-
вы Народного дома.

6 апреля в 12:00 в библиотеке Цирмской волости мероприятие
„Пасхальная библиотека” 

6 апреля в 15:00 в Лудзенском Народном доме концерт
„Сохраним Пасхальные традиции” вместе с Юрисом
Островскисом и Двинскими музыкантами. 

7 апреля в 9:00-12:00 в Лудзенском Народном доме день
Донора 

7- 12 апреля в библиотеке Цирмской волости конкурс ри-
сунков „Библиотекарь глазами ребенка” 

12 апреля в 17:00 в Лудзенском Народном доме концерт
группы „Big Al&The Jokers”. Вход в 5–9 EUR.

12 апреля в 20:00 в Цирмском Народном доме „Весенний
бал” с корзиночками. Будет играть Айгарс из Карсавы.

13 -14 апреля в библиотеке Цирмской волости акция „Книги
на вес”

14 апреля в 17:00 в Лудзенском Народном доме Пасхальный
концерт Православной церкви, „Христос воскресе!”

17 апреля в 10:30 в зале управления Цирмской волости твор-
ческая мастерская „Весенние композиции”

18 апреля в 22:00 в Рунденском Народном доме вечер Отдыха
19 апреля в 15:00 в Пилдском Народном доме межволост-

ной парад скетчей „Смейся на здоровье!”
24 апреля с 16:00 до 22:00 в Пуреньской библиотеке в рам-

ках недели библиотек – мероприятие для детей и молодежи
„Привидения и шутки в библиотеке”

25 апреля в 22:00 в Пилдском Народном доме дискотека
25 апреля в 16:00 в Иснаудском Народном доме встреча с

врачом, автором Чая доктора Терешко, Артуром Терешко
27 апреля в 15:00 в Истренском Народном доме вечер вос-

поминаний, посвященный 75-ю Михаила Аверченко
28 апреля в Лудзенском Народном доме в 19:00 концерт груп-

пы „Галактика” „Добрый вечер, Латвия!”. Вход – 5 EUR.

Государственный флаг Латвии надо поднять:

3 апреля — в день Страстной Пятницы;
5 апреля — в первый день Пасхи;
6 апреля — во второй день Пасхи.

Государственный флаг можно поднимать

или иначе применять также во время народ-
ных, профессиональных или семейных празд-
ников, в дни памяти, а также в других случаях,
проявляя флагу должное уважение. Латвийский
государственный флаг можно использовать так-
же на похоронных церемониях

С Пасхальным солнышком
в сердце 

По отогретым солнышком дорожкам, мы при-
близились к Большому дню. Пасху называют
Большим днем, потому что на Пасху Иисус Христос
со своим божественным могуществом воскрес.
Также как круглый и желтый Янов сыр является
символом летнего солнца, Пасхальные качели яв-
ляются напоминанием больших небесных качелей,
в которых, по окончании зимы качается все тво-
рение. Солнце незаметно приводит в движение эти
качели, и это место, где соединяется все
Пасхальное веселье. Если погодные условия бу-
дут благоприятны, приглашаем остановиться у
Народного дома и раскачать в себе, в своих детях
и внуках энергию солнца и любви. 

На второй день Пасхи, 6 апреля в 15:00 при-
глашаем всех в народный дом, чтобы вместе с
Юрисом Островскисом („Patrioti”) и Двинскими
музыкантами, а также с любительским хором на-
родного дома принять участие в праздничном кон-
церте „Сохраним Пасхальные традиции”пригла-
шаем принять участиевсехпосетителей праздника). 

С наилучшими пожеланиями и Солнечной
Пасхи!

Директор Лудзенского Народного дома
В. Разумовска

12 апреля в 17:00 в Лудзенском 
народном доме

весенний концертный тур по
Латвии

группы „BIG AL & THE JOKERS”

„BIG AL & THE JOKERS” более 10 лет вы-
ступал с названием „Keksi“. Девять веселых
музыкантов, одна из немногих Латвийских
групп, которая выступает в таком большом со-
ставе с полной духовой секцией, что делает
возможным исполнять сложные интерпре-
тации музыкальных работ swing, rhythm’n’blu-
es, rock’n’roll. За роялем группы художе-
ственный руководитель, виртуозный Романс
Вендиньш, на барабанах играет Райтис
Аушмукстс, на гитаре - Юрис Скраянс, на
контрабасе - Петерис Лиепиньш. Духовой ряд
неизменен: саксофонисты Эдуардс Раубишко,
Зинтис Жвартс, труба – Сандрис Скеранских,
тромбон - Улдис Зиединьш. И конечно же, не
обойдется без “лица” и знака качества груп-
пы – атрактивного певца Альгирдаса
Шиминскаса или Big Al!

Группа выступала в совместных концертах
с мировыми звездами: Smokie, Nazareth, Macy
Grey, Scorpions, Boney M, Andy Bridge,
Леонидом Агутиным и др

На ярмарке будут предложены:

*  деревенские продукты -  для праздничного стола
*  работы мастеров -  для вашего удовольствия  и здоровья
*  суп – для угощения

Встретим красивыми весенний праздник вместе!

К сведению читателей «Вестей Лудзенского Края» 
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Расписания праздничных и им предшествующих богослужений 
в православных храмах в апреле месяце

В субботу, 4 апреля в 9:00
в Лудзенском центре Ремесленников
(ул. Талавияс 27а, в Лудзе) состоится

Пасхальная ярмарка

Не забудем поднять государственный флаг!


